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A PATTOGÓS UTCAI MŰJÉGPÁLYA 
NYITVA TARTÁSA

Hétköznaponként:
 – 8-15 óráig óvodai és iskolai csoportok
 – 16-21 óráig „Nyitott pálya” a kerületi lakosság részére

Hétvégenként:
 – 9-21 óráig „Nyitott pálya” a kerületi lakosság részére 
(a lakosság részére a pálya használata ingyenes)

A nyitva tartás idején büfé, melegedő és 16 órától kor-
csolyakölcsönzés (400-600 Ft/óra) áll az érdeklődők 
rendelkezésére. 

A korizás
Ahogy a jégpályára esik 
 a hó,
úgy fagy be a tó.
A jégpálya csúszik,
vigyázat, Berci esik!
Nehéz rajta táncolni,
de én tudok egy lábon forogni.
Finom meleg teát 
 iszunk utána,
s újra jégre lépünk száguldva, 
 csúszkálva.
Móni, Betti, Berci,
vidáman csúszik.

Békési Betti 4.a osztályos tanuló

Bort, búzát, 
 békességet, 

sötétségben 
 fényességet!

Új esztendő újat hozzon, 

régi jótól meg ne fosszon.

Ki barát volt, az maradjon,-

ki elindult, az haladjon.

(Népi költés)

Az önkormányzat karácsony előtt 
egy jégpályával lepte meg a kerü-
let lakosságát. Az új létesítmény 
azonban nem Szenteste került a „fa 
alá”, hanem már az utolsó adventi 
hétvégén birtokba vehették azt az 
érdeklődők.

– Fantasztikus dolog az új jégpálya, 
mert, amióta a Városligeti Műjégpá-
lyát bezárták, azóta nem volt lehető-
ségünk korcsolyázni – mondta Varga 
Dorottya, pestújhelyi gimnazista a 
Pattogós utcai jégpálya december 
18-i megnyitóján. 

A kerületi fiatalok jobbára a 
Westendbe jártak korizni, vagy ab-
ban bízhattak, hogy minél tovább 
befagynak a város közeli tavak. Idén 
azonban már csak Újpalotáig kell 
elmenniük, ha korcsolyázni akarnak, 
ráadásul a Pattogós utcai iskola 
udvarán felállított mobiljégpályán 
sikerült olyan körülményeket terem-
teni, melyek ideálisak a kellemes 
kikapcsolódáshoz.

A mobil jégpálya ötletgazdája Bitvai 
Nándor alpolgármester volt. Ő volt az, 
aki először javasolta László Tamás 
polgármesternek a rendhagyó kará-
csonyi ajándékot. 

– A jégpálya egy nagy összefogás 
eredménye – mondta az alpolgár-
mester –, annak érdekében, hogy 
a kerület lakossága jó körülmé-
nyek között sportolhasson, sokan 
összefogtak.

A pályát több fővárosi referenciá-
val rendelkező cég építette és üze-
melteti egészen február 28-ig. 

Hogy a létesítmény minél gyor-
sabban megvalósulhasson, a 
RÉPSZOLG munkatársai is bekap-
csolódtak az építésbe. Ők voltak, 
akik például felállították a pálya 
világítását. A létesítmény körüli fém-
kordont és egy faházat a Városli-
geti Műjégpálya ingyenesen adta a 
kerületnek. 

A pálya és a berendezések őr-
zését pedig a kerületi polgárőrök 
vállalták. A pálya világítását a Budai 
II László Stadion korábbi, leszerelt, 
nagy teljesítményű lámpáival sikerült 
megoldani.

– Ennek az összefogásnak kö-
szönhető, hogy a költségeket sikerült 
alacsonyan tartani. 

A jégpálya megépítése, bérlése és 
üzemeltetése egészen február utolsó 
napjáig összesen 12 millió Ft-jába 

kerül az önkormányzatnak. Az ehhez 
való fedezetet a költségvetésünkön 
belül átcsoportosításokkal sikerült 
biztosítanunk. 

A pálya használata a lakosság 
számára ingyenes.

Az első szabadtéri műjégpálya ja-
nuártól minden hétköznap 8-21 óráig 
fogadja a kerület lakosságát. 

Naponta 8 és 15 óra között az 
iskolák és az óvodák használják a 
pályát. A gyermekek részére a kor-
csolya oktatás és a korcsolya bérlés 
ingyenes. 

A kerületi iskolások, illetve a lako-
sok nagy lelkesedéssel vették birto-
kukba a jégpályát. 

Délutánonként, illetve hétvégeken 
már telt házzal üzemelt a pálya. 

Jöttek óvodások, de a pálya a fi -
atalok között a legnépszerűbb, bár 
akadnak a nyugdíjas korosztályból 
is, akik korcsolyát csatolnak.

A mobil jégpálya mellett egy fedett 
és fűtött öltözőt is kialakítottak, ahol 
büfé és korcsolyakölcsönző is műkö-
dik, illetve a fűtött illemhelyiségek is 
komfortérzetet biztosítanak a sportol-
ni, mozogni vágyók számára.

Riersch Tamás

KARÁCSONYRA JÉGPÁLYÁT KAPOTT A KERÜLET

December 15-én tartotta az óév 
utolsó ülését a képviselő-testület. Az 
ülés végérvényesen lezárt egy kor-
szakot a XV. kerületben. 

Az új önkormányzat gyakorlatilag 
csak október közepétől kezdhetett 
bele az érdemi munkába. 

Az év hátralevő időszakába így 
csak a kerület valós gazdasági hely-
zetének felmérése, és a legsürgetőbb 
intézkedések meghozatala férhetett 
bele. 

A 2011-es évben a költségvetésről, 
illetve a kerület gazdálkodásáról is 
már az októberben megválasztott új 
testület fog dönteni.

December 15-én tehát egy kor-
szak lezárásának lehettek szemtanúi 
azok, akik részt vettek az ülésen. 
Ugyanakkor az új korszakból is némi 
ízelítőt kaphattak. László Tamás pol-
gármester szokás szerint napirend 
előtt több dologról is tájékoztatta a 
közvéleményt. 

Egyrészt arról, hogy a korábbi ve-
zetés által irányított Zsókavár utcai 
projekt sikertelenségei miatt már 33 
millió Ft-ot, és annak kamatait kellett 
visszafi zetnünk az állam részére. An-
nak érdekében, hogy az uniótól egy-
szer már elnyert közel félmilliárd forin-
tos támogatás többi része ne vesszen 
kárba, már megtette a lépéseket az új 
vezetés. 

A Zsókavár utcai rész felújításá-
ra ugyanis már kiírták a pályázatot 
(az orvosi rendelő beruházásával 
kapcsolatosan a testületi ülés előtt 
Madzin Attila az M-TEAMPANNON 
Kft. vezető tervezője tartott egy tájé-
koztatót), melynek eredményét várha-
tóan január végén hirdetik ki.

László Tamás polgármester el-
mondta, hogy a közelmúltban egy 
rendkívül fontos esemény zajlott a 
kerületben. Először történt ugyanis, 
hogy a kerületi önkormányzat telefo-
non kérte ki a lakosság véleményét. 
December közepén körülbelül 10.000 
embert hívtak fel. Majdhogynem 
Guiness-rekordnak számított, hogy 

volt olyan, amikor egyszerre 1200-an 
voltak vonalban. A telefonos város-
házi fórum olyan jól sikerült, hogy a 
jövőben minden fontos kérdésben ha-
sonló módon kérik majd ki a lakosság 
véleményét. 

A csődöt sikerült elkerülni

Első napirendként tárgyalta a tes-
tület a 2010. évi költségvetés módo-
sítását. Mint ahogy arról a korábbi 
tudósításainkban már magunk is 
beszámoltunk, a vártnál sokkal rosz-
szabb anyagi helyzetű kerületet vett 
át az önkormányzat új vezetése. 

Az év hátralevő részében első-
sorban a kárfelmérésre, illetve a 
legnagyobb bajok elhárítására nyílt 
lehetősége. Azért átcsoportosítások-
kal sikerült néhány fontos intézkedést 
is meghozniuk. Ennek köszönhető, 
hogy december 18 és február 28 kö-
zött bárki ingyenesen korcsolyázhat a 
Pattogós utcai iskola udvarán felállí-
tott mobil jégpályán, de ugyancsak 
ennek az év végi ésszerű gazdál-
kodásnak köszönhető, hogy a balul 
sikerült Zsókavár utcai beruházást 
újra tudják terveztetni. A költségvetés 
IV. számú módosításában olyan új 
dolgok is helyet kaphattak már, mint 
egy kerületi kommunikációs társa-
ság, illetve a polgári együttműködési 
irodák létrehozása, vagy éppen a Fő 
utcai bölcsőde tervezett felújításának 
a pályázati önrésze.

A XV. kerületi önkormányzat 
2004. március 25-i ülésén dön-
tött a Tervtanács létrehozásáról. 

A tanács feladata volt, hogy a 
nagyobb építési munkálatokat vé-
leményezze a kerületben. Rész-
ben amiatt, mert az elmúlt évben 
módosult az építési engedélyek 
szabályozása, másrészt, mert a je-
lenlegi vezetés úgy gondolta, hogy 
a Tervtanács sokkal hatékonyabban 
is tudna működni, a december 15-i 
ülésen módosította a korábbi rende-

SZÉP JÖVŐ VÁR A
KERÜLET IFJÚSÁGÁRA!
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Önkormányzat Polgármesteri Hivatal

XV. kerület, Bocskai u. 1-3.
Telefon: 305-3100

www.bpxv.hu
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Ügyfélfogadás
László Tamás

polgármester
fogadóórája

Előzetes megbeszélés alapján:
Tel.: 307-6479, 308-0928

Email: polgarmester@bpxv.hu

Bitvai Nándor,
Dr. Novák Ágnes,

Vizér Klára
alpolgármesterek

fogadóórája
Előzetes megbeszélés alapján:

Tel.: 307-6479, 308-0928
Email: polgarmester@bpxv.hu

Juhászné
Dr. Baráth Márta

jegyző
Minden hónap második hétfőjén 13.30 - 18 óráig

a Polgármesteri Hivatalban.

Dr. Herczeg Julianna
aljegyző

Minden hónap negyedik hétfőjén 13.30 - 18 óráig
a Polgármesteri Hivatalban.

Az önkormányzati tisztségviselők 
ügyfélfogadására fogadónaponként 
max. 15 ügyfél kaphat sorszámot. 

Az időpontok a bejelentkezések sorrendjében 
az év végéig előre kiosztásra kerülnek. 
Jelentkezni lehet: félfogadási időben 

a Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálati irodáján.

A Polgármesteri Hivatal
ügyfélfogadási ideje:

hétfőn: 13.30 - 18.00 óráig
szerdán: 8.00 - 16.30 óráig
pénteken: 8.00 - 11.30 óráig

Az ügyfélszolgálati iroda
XV. kerület, Szőcs Áron u. 6–10.

Telefon: 305-3268, 305-3103
Ügyfélfogadás:

hétfőn: 8.00 - 18.00 óráig
kedden: 8.00 - 16.30 óráig
szerdán: 8.00 - 18.00 óráig

csütörtökön: 8.00 - 16.30 óráig
pénteken: 8.00 - 12.30 óráig

Okmányügyi osztály
XV. kerület, Bocskai u. 1-3.
Telefonszámok:

Gépjárművekkel kapcsolatos ügyintézés 
305-3289

Vezetői engedély: 305-3276
Ügyfélkapu: 305-3326

Útlevél és parkolási igazolvány: 305-3363
Egyéni vállalkozói igazolványok: 305-3266

Személyazonosító és lakcím igazolvány: 305-3275
Ügyfélfogadás:

hétfő: 8.30 - 17.30,  szerda: 8.00 - 16.00
csütörtök: 8.30 - 14.30,  péntek: 8.00 - 11.30

Kihelyezett információs iroda
Pólus Center

XV. kerület, Szentmihályi út 131.
Vasárnap kivételével a hét minden napján 

10.00 - 19.00 óráig tart nyitva. Telefon: 410-6381

folytatás az 1. oldalról
letet. Eszerint a jövőben a Tervtanács 
gyakrabban ülésezne. Erre szüksége 
is lesz, hisz az új rendelet minden 
építési engedély köteles munkát 
tervtanácsi véleményezés alá von. A 
testület indoklása szerint a jogi szigo-
rítás a helyi érdekvédelmi rendelettel 
együtt a korábbinál hatékonyabban 
tudja majd védeni a városképet, mert 
a helyi védelem alá vont épületek 
homlokzatán végzett építési munkák 
automatikusan bekerülnek az enge-
délyezési körbe. 

Mert kell egy hely

Újpalotán a rendszerváltás óta fo-
kozatosan szűntek meg az ingyenes 
szabadidős sportolási lehetőségek. 
Pedig a lakótelepek élőknek nagyon 
nagy szüksége lenne a rendszeres le-
vegőzésre és a testmozgásra. Ennek 
hiányában ma elsősorban a televízi-
ózás és a számítógépek használata 
jelent kikapcsolódást a lakótelepi 
fi atalok számára. A szabadidős sport-
nak a mozgáson kívül másik nagy 
előnye, hogy lehetőséget biztosít 
kisebb közösségek kialakulására. A 
lakótelepeken élők egyik legnagyobb 
problémája, hogy szinte senkit sem 
ismernek a környezetükben. Vizér 
Klára alpolgármester szerint a lakóte-
lepi szabadidősport lehetőségeire ma 
is szükség van, ám a még meglévő 
pályák állapota is olyan rossz, hogy 
azok használata balesetveszélyes.

- Indokolt tehát számba venni, hogy 
milyen kihasználatlan szabadidősport 
lehetőségek (létező és már elbontott 
dühöngők, iskolai sportudvarok) lé-
teznek Újpalotán és a kerületünk töb-
bi lakótelepén, ezek milyen állapot-
ban vannak, milyen szabványok által 
megszabott felújításokat kell ezeken 
elvégezni, a munkálatok mennyi 
pénzbe kerülnek, és mikorra végez-
hetők el. Azt is feltétlenül szükséges 
meghatározni, hogy a szabadidősport 
helyszíneit milyen feltételek mellett 
lehet igénybe venni, gondolok itt az 
iskolai sportudvarok szünidőben tör-
ténő lakossági használatára, illetve, 
hogy milyen módon lehetne az eset-

leges rongálásukat megelőzni. A lakó-
telepi szabadidősport lehetőségének 
mielőbbi megteremtésével nemcsak 
évtizedes adósságunkat rónánk le, 
hanem testi-, lelki egészségmegőr-
zés, az értelmes szabadidő eltöltés és 
a lakótelepi kisközösségek kialakulá-
sának irányába is jelentős lépéseket 
tennénk.

A képviselő-testület döntött arról, 
hogy a lakótelep szabadidősport lehe-
tőségeiről minél hamarabb egy átfogó 
felmérés készüljön.

Ehhez a témához kötődött egy 
másik fontos napirendi pont is. Az 
interneten ugyanis elindult egy fórum 
„xv style” címen. A honlap tervezői az 
ifjúság megszólítását célozták meg. A 
„Mert kell egy hely” szlogen kerületi 
ifjúsági parkok létrehozásának fon-
tosságára utal. Ez a szándék pedig 
nagyon is egyezik az önkormányzat 
terveivel. A jelenlegi vezetés ugyanis 
már 2007-ben, akkor még ellenzék-
ben, kezdeményezte egy újpalotai 
kamaszpark létrehozását. 

- A 2008-ban jóváhagyott Gyermek- 
és ifjúságpolitikai koncepció nem 
vizsgálta mélyrehatóan, szociológiai 
igényességgel a XV. kerületben élő 
fi atalok életkörülményeit, életmódját, 
problémáit, inkább csak a meglévő 
intézményi hálózatra koncentrált. 
Ebben az anyagban szerepelt ugyan 
egy Kerületi Ifjúsági Központ létreho-
zásának a terve, de abból semmi sem 
valósult meg. Az xv style honlapon ke-
resztüli hozzászólásokból az derül ki, 
hogy nagyon nagy igény lenne ilyen 
kamaszparkok létrehozására – mond-
ta a polgármester.

A testület ezt követően úgy döntött, 
hogy az újpalotai lakótelepen két, a 
Csobogós útin pedig egy kamaszpark 
kialakítási tervét jóváhagyja. A tervek 
elkészítésébe pedagógusokat, orvo-
sokat, mentálhigiéniás szakembe-
reket, papokat és lelkészeket, illetve 
szociális dolgozókat is bevonnak. A 
parkok megterveztetésére, kialakítá-
sára pedig ötletpályázatot írnak majd 
ki.

A Budapest környéki elővárosi 
vasúti közlekedés fejlesztésének 
részeként a Nemzeti Infrastruktúra 

Fejlesztő Zrt. nyílt közbeszerzési eljá-
rása alapján kiemelt beruházás indul 
a „71. sz. Budapest – Veresegyház – 
Vác vasútvonal elővárosi célú fejlesz-
tése” címen. A tervezett beruházás 
részeként pályakorszerűsítést végez-
nek majd. Az új sínrendszer nagyobb 
teherbírású és csendesebb lesz a 
mostaninál. Rákospalota – Kertvá-
rostól megépül a második vágány 
Fót állomásig. Az új megálló a sín 
átellenes oldalán fog megépülni, ma-
gas peronos kialakítással, korszerű 
utastájékoztató rendszerrel, valamint 
a mozgássérültek közlekedését bizto-
sító rámpával – mondta el Dr. Novák 
Ágnes alpolgármester.   A peron felett 
fedett esőbeálló is épül. Az új vágány 
helyének biztosítása érdekében a 
testületnek új szabályozási tervet kell 
készítenie a Visonta út – Csömöri-pa-
tak – Károlyi Sándor út – Ajándék utca 
– Csomád utca által határolt területre.

A testületi ülések másról 
szólnak, mint korábban

A 2010. októberi választásokat 
követően megalakult új képviselő-
testület elsődleges célja volt, hogy az 
üléseket lakosságbaráttá és közért-
hetővé tegye. Már az alakuló ülést is 
a Csokonai Művelődési Házban bo-
nyolították le, ezt pedig nem régiben 
megismételték. A tapasztalat az volt, 
hogy a kihelyezett üléseken szíveseb-
ben vesznek részt az állampolgárok. 
Ugyancsak változást hozott a korábbi 
menetrendekhez képest az ülések 
előtti, vetítéssel egybekötött közér-
dekű tájékoztatások bevezetése is. 
A testület a 2011-es esztendőben is 
folytatni kívánja ezt a gyakorlatot. Ezt 
a szándékot az I. féléves munkaterv 
elfogadásával nyomatékosították a 
képviselők. 

A XV. kerületi önkormányzat kép-
viselő-testülete 2008 májusában 
döntött az Integrált Városfejlesztési 
Stratégiáról, amely a településfej-
lesztés konkrét céljait és eszközeit 
foglalja magában. A döntés szerint 
ezt a dokumentumot évente át kell 
tekinteni, és szükségszerűen aktua-
lizálni is kell. Az új vezetés azonban 

kiemelt ügyként kezeli az Integrált 
Városfejlesztési Stratégiát. Ezt a 
célt László Tamás polgármester már 
az októberi alakuló ülésen is megfo-
galmazta. Az új fejlesztési elképze-
lések között nagy hangsúlyt kap az 
önkormányzati vagyon védelme és 
fejlesztése, illetve a vagyonvesztés 
helyett a vagyonnövekedés előtérbe 
helyezése. A stratégia részét képezi 
a kerületrészek városközpontjának a 
kialakítása, a lakó-, munkahelyi- és 
rekreációs területek összehangolá-
sa, a közlekedés racionalizálása, a 
környezeti szempontok, a közösségi 
közlekedés kapcsolatainak a fejlesz-
tése, különös tekintettel a közösségi 
közlekedés fejlesztésére. Ennek ér-
dekében a testület a december 15-i 
ülésen az eddigi kerületfejlesztési terv 
és Integrált Városfejlesztési Stratégia 
felülvizsgálatáról és egy operatív terv 
kidolgozásáról döntött. Emellett a 
közösségi, kerületfejlesztési beruhá-
zások fejlesztésének gazdaságossági 
számításait is elvégeztetik, illetve egy 
térinformatikai alapú kerületi értéktér-
kép elkészítéséről is döntöttek.

Sürgősséggel került a testület elé 
az a javaslat, mely a helyi adók be-
vezetésével volt kapcsolatos. Több 
adónemről – az idegenforgalmiról, 
az építményadóról, a telekadóról, a 
magánszemélyek kommunális adó-
járól – is szó volt. Az idegenforgalmi 
adót a Fővárosi Önkormányzat Köz-
gyűlése a kerületi képviselő-testüle-
tek többségének egyetértése alapján 
1995. január 1-i hatállyal vezette be a 
főváros egész területére. A bevételből 
a kerületi önkormányzatok a forrás-
megosztás keretében egységesen 
részesültek. A testület ezen az álla-
poton a jövőben sem kívánna változ-
tatni. Abban az esetben ugyanis, ha 
az idegenforgalmi adó beszedése a 
kerületi önkormányzatok hatáskörébe 
kerülne át, a bevételből csak a belvá-
rosi és a frekventált budai kerületek 
részesülhetnének. Ugyanakkor arról 
is döntöttek a képviselők, hogy az ön-
kormányzat a helyi adók többségének 
beszedését továbbra is saját hatás-
körben tartsa.

Riersch Tamás

A hivatalban tartott sajtótájékoz-
tató keretében ismertette az Állami 
Számvevőszék (ÁSZ) főigazgató-
helyettese, Sepsey Tamás a XV. ke-
rületi önkormányzat átvilágításának 
eredményeit. 

Az önkormányzatánál az első 
ellenőrzést 2005-ben tartották, a tá-
jékoztató témájául szolgáló második 
átvilágításkor a 2007-es, 2008-as és 
2009-es lezárt költségvetési éveket 
vizsgálták. 

Az ÁSZ jelentés részletesebb is-
mertetése előtt László Tamás polgár-

mester elmondta, hogy az ellenőrzést 
általában szenvedésként él meg egy 
apparátus. 

Pedig az ellenőrzés segít, mert az 
átvilágítással tükröt tartanak a szerve-
zet elé, amelyben látszanak a hibák, 
és ezek kiküszöbölésével hatéko-
nyabbá teheti munkáját az adott intéz-
mény. A polgármester azt is elmondta, 
hogy jó lett volna, ha a 2010-es évet 
is vizsgálja az ÁSZ, ugyanis pénzügyi 
szempontból a tavalyi év történései 
drámaiabbak, mint az előző évek 
pénzügyi, gazdasági eseményei. 

SZÁMVEVŐSZÉKI VIZSGÁLAT 
AZ ÖNKORMÁNYZATNÁL

Sepsey Tamás a jelentésben leír-
takról elmondta, hogy az Önkormány-
zat pénzügyi helyzete – a 2007. évről 
a 2009. évre – eladósodásának vál-
tozatlansága és fi zetőképességének 
gyengülése következtében összessé-
gében kedvezőtlenül alakult. 

Összességében a három költ-
ségvetési évben az önkormányzat 
hiánnyal tervezett, de év végén 
mindig pozitív szaldóval zárta a gaz-
dasági évet. A szervezet működési 
bevétele bőven fedezte a működési 
kiadásokat. 

A felhalmozási bevételek, viszont 
nem fedezték a felhalmozási kiadáso-
kat, ezt az önkormányzat a működési 
bevételek többletéből tudta pótolni. 

A hosszú lejáratú hitelekre 2009-
ben viszonylag sok szerződést kötött 
az önkormányzat, tényleges lehívá-
sukra azonban nem került sor. A vizs-
gált időszakban a likviditási helyzete 
romlott az önkormányzatnak, ami 
feszítettebb gazdálkodást indokol a 
jövőben.

Kötvénykibocsátásokról a főigaz-
gató-helyettes elmondta, hogy 2007-
ben 1 milliárd forint értékben bocsá-
tott ki kötvényt az önkormányzat. A 
2010 augusztusi 1,7 milliárd forintos 
kibocsátás alapvetően megváltoztat 
bizonyos pénzügyi számokat, de ezt 
már nem tudták fi gyelembe venni az 
ÁSZ jelentés készítésekor. 

Az uniós pályázatokról kiderült, 
hogy 25 pályázatot kezdett el az ön-
kormányzat, amelyből nagyon kevés 
valósult meg. 

A sikeres és befejezett pályáza-
tokból 29,7 millió forint támogatást 
szerzett a kerület, ami a költség-
vetés nagyságrendjéhez képest 
elenyésző. 

Az e-közigazgatás kiépítésének 
szintje a számvevőszék szerint 
elfogadható. 

A jelentésben leírták azt is, hogy 
az önkormányzat a közérdekű adatok 
nyilvánosságra hozatalának tekinteté-

ben viszont csak részben tett eleget 
a kötelezettségeinek. Az önkormány-
zat belső kontrollja megfelelt az ÁSZ 
elvárásainak. 

Sepsey Tamás végezetül felhívta a 
fi gyelmet arra, hogy az önkormányzat 
a korábbi javaslataikat tekintse át és 
végezze el az azokban leírt szüksé-
ges korrekciókat. 

László Tamás reagálva az elhang-
zottakra először is megköszönte a 
hivatal munkatársainak a munkáját, 
hiszen a mintegy 19 milliárd forin-
tos költségvetéssel dolgozó, nagy 
önkormányzat esetében siker, hogy 
ilyen jóra értékelték a belső hivatali 
fegyelmet. 

A hitel-kötvény kibocsátásról a 
polgármester elmondta, hogy jelen-
leg az önkormányzat 4,2 milliárd 
forintos hitellel rendelkezik, ebből 
körülbelül 600 millió forintot használ-
hatnak fel. 

Az uniós pályázatokkal kapcso-
latosan László Tamás beszélt az 
ÁSZ szakembereinek arról, hogy a 
mintegy 1 milliárd forintot kitevő, há-
rom ütemben megvalósuló Zsókavár 
utcai projekt két pályázati ütemét kü-
lönböző okokból újra kell indítaniuk. 

A szigorú gazdálkodással kap-
csolatos észrevételeket az önkor-
mányzat elfogadja, az idei költ-
ségvetésben 670 millió forintos 
kiadáscsökkentést és 200 millió 
forintos bevételnövelést határozott 
el a képviselő-testület. 

Az elmúlt évek gazdálkodásáról 
László Tamás összességében el-
mondta, hogy a jelentés szerint a 
pénz költése és ennek dokumentá-
lása rendben volt, viszont a lakosság 
komfortérzete, közérzete a fejleszté-
sek elmaradásának következtében 
nem feltétlenül jó. 

Ezt – sajnos – jól mutatja a lakos-
ság számának folyamatos csökkené-
se évről évre.

metz
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László Tamás polgármestert, 
valamint Vizér Klára, dr. Novák 
Ágnes és Bitvai Nándor alpolgár-
mestereket kérdeztem, milyen elő-
relépések történtek a választások 
utáni néhány hónapban? Milyen 
feladatok várnak a város vezetőire 
és a testületre? 

– A választások után néhány 
nappal elkezdődött – de sajnos, 
azóta sem fejeződött be – a pol-
gármesteri feladatok átadása és 
átvétele – mondta László Tamás a 
kerület októberben megválasztott 
új polgármestere.

Hivatalba lépésem óta folyama-
tosan olyan dokumentumok és té-
nyek kerülnek elő, melyek egyfelől 
rengeteg be nem tervezett munkát 
adnak, másrészt mélységesen fel-
háborítanak, hogy kerületünkben 
miként zajlottak eddig a dolgok. 
Tehát a nap 24 órájában egyszerre 
kell foglalkoznom a korábbi város-
vezetés okozta károk enyhítésével, 
a folyó ügyek intézésével és persze 
már a jövőt érintő intézkedések 
előkészítésével. Mindezek miatt 
havonta két képviselő-testületi 
ülést tartottunk, egy közmeghall-
gatást és egy telefonos városházi 
fórumot. Ezek alkalmat adtak arra, 
hogy a kerületben élő emberekkel 
közvetlenül is találkozhassam, s ez 
azért fontos, mert az utóbbi időben 
bizony nehezebben vagyok elérhe-
tő telefonon. Annak örülök, hogy az 
elmúlt hónapok rengeteg váratlan 
fejleménye nem tudta keresztül-
húzni azt a szándékomat, hogy az 
önkormányzat intézményeit veze-
tőtársaimmal végigjárjam. Ezek 
a személyes látogatások előzték 
meg az intézményekben már most 
is zajló, vagy a közeljövőben elkez-
dődő átvilágításokat. Egy helyen, a 
korábbi Szociális Foglalkoztatóból 
átalakult Palota-15 Non-profi t kft-
nél már komoly intézkedésre volt 
szükség: a cég vezetőjétől meg 
kellett válnunk, ugyanis a vizsgálat 
során súlyos problémák merültek 
fel. Hasonló módon ügyészségi 
eljárást indítunk a volt polgármes-
ter tanácsadói ügyében is, mert 
úgy látjuk, hogy a 13 tanácsadó 
munkája – fi noman szólva – nem 
állt arányban azzal, amibe nekünk 
kerültek. 

Jelentős fejlemény, hogy az 
új évet új jegyzővel kezdtük. 
Juhászné Dr. Baráth Márta azonnal 
bekapcsolódott a költségvetés ké-
szítésbe és az intézményi átvilágí-
tások folyamatába. 

– Ellenzékből nagyon sokszor 
elmondtuk, hogy ezen a kerületen 
nem látszik, hogy évente 18-19 mil-
liárd forintot költ el - vette át a szót 
Vizér Klára alpolgármester. Persze 
ezt nem csak mi, képviselők láttuk 

így, hanem az itt élők többsége. To-
vábbra is azt mondjuk, elfogadhatat-
lan az a hivatkozás, hogy nincs pénz 
arra, hogy a kerületben biztonság 
legyen, hogy a járdákat és utakat 
kijavítsuk, a faleveleket elsöpörjük, 
a havat eltakarítsuk, a parkokat gon-
dozzuk. Évtizedek óta miért nem telt 
arra, hogy Újpalotán kibővítsük a kö-
zösségi házat, vagy megteremtsük a 
kulturált sportolás lehetőségeit? Ami-
kor az emberek akaratából mi vettük 
át a kerület vezetését, az volt az első 
és legfontosabb feladatunk, hogy 
áttekintsük a korábbi vezetés miként 
költötte el a kerület évi  18-19 milliárd 
forintját.

Már az első hónapokban szem-
besültünk azzal, hogy jelentős volt a 
pazarlás, milliók mentek el értelmetle-
nül. Polgármester úr említette a „sem-
mittevő” tanácsadókat, de idesorolom 
a városvezetők különböző fi zetésen 
felüli juttatásait. Ezekről mi, munkába 
állásunk első napján lemondtunk. 

Amit eddig elértünk jelzésértékű 
eredmények. Gondolok itt a jégpályá-
ra, vagy arra a néhány millió forintra, 
amit a vörösiszap áldozatai számára 
utaltunk át a devecseri plébániának. 
Azt akartuk ez alatt a három hónap 
alatt a lakosságnak bebizonyítani, 
hogy az évi 19 milliárd forintból min-
den szépre-jóra jut, ha a városvezetés 
akarja. Ténykedésünknek ez a szilárd 
alapja. A másik, ahogyan azt Polgár-
mester úr is mondta: a rendcsinálás. 
Ahogy már szó volt róla, polgármester 
úrral végigjártuk az összes iskolát, 
óvodát, bölcsődét. Az elkövetkező hó-
napokban pedig az lesz a feladatunk, 
hogy az átvilágítás során megkapott 
konkrét adatok feldolgozása után 
meghozzuk a szükséges döntéseket. 
Minden egyes eddigi és jövőbeni in-
tézkedésünknek az a célja, hogy a 
kerületben rend legyen, és minden 
pazarlást megszüntessünk.

Szót kell ejtenünk az önkormány-
zati lakások idén januártól esedékes 
lakbéremeléséről. Döntésünket az 
motiválta, hogy a szociális gondos-
kodást a vagyongazdálkodástól el-
válasszuk. Az elfogadhatatlan, hogy 
az önkormányzati lakásokkal úgy 
gazdálkodjunk, hogy a bérleti díjak 
ne fedezzék azt az összeget, amelyet 
az önkormányzat a lakásokra költ. Az, 
hogy az eddig így volt, évente több 
száz millió forintjába került a kerület 
minden lakójának. A méltányossági 
szociális kérelmek ügyében is sok 
rendetlenség van. Fény derült ugyan-
is arra, hogy a nyomtatványokon az 
igénylők sok esetben „elfelejtenek” 
bizonyos adatokat kitölteni. Az ilyen 
„hiányos” kérelmekkel nemhogy nem 
foglalkozunk a jövőben, hanem el-
járási bírságot fogunk kiszabni. Az 
önkormányzattal kapcsolatba kerülő 
minden kedves ügyfél joggal várja el, 

hogy ügyét jogszerűen és lehetőleg 
gyorsan intézzük. Remélem, az is 
jogos elvárás, hogy az ügyfelek is ha-
sonló módon kezeljék az önkormány-
zatot. Ezzel mindenki jól jár! 

Bitvai Nándor alpolgármester 
a múltat, jelent és jövőt tekintve a 
sportról és a közbiztonságról adott 
tájékoztatást.

– A jégpálya létrejötte egy kicsit 
már a múlt, de még a jelen. Nagyon 
örülök, hogy megvalósult, ami nem-
csak az Önkormányzat vezetőinek az 
érdeme, hanem annak a sok munka-
társnak is, akik az Önkormányzatnál 
dolgoznak. Akik ebben a munkában 
részt vettek, bebizonyították, hogy 
tudnak dolgozni. Ha ez a jövőben 
is így lesz, bizonyos vagyok ben-
ne, hogy több ilyen projektet fogunk 
együtt megcsinálni. Sokan kérdezték, 
mi lesz, ha enyhébbre fordul az időjá-
rás ? Azt tudom erre válaszolni, hogy 
a jégpályát építő cég garanciát vállalt 
arra, hogy ezek a berendezések plusz 
10-15 fokig biztosítani tudják a jeget.

A sport témakörében még érdemes 
szót ejtenem arról, hogy a következő 
negyedév sporteseménye lesz az 
országos mezei futóverseny, amit az 
atlétikai szövetséggel közösen ren-
dezünk március 20-án, az újpalotai 
kiserdő környékén. A szakszövetség 
kérte az Önkormányzat segítségét, és 
mi szívesen segítünk.

A szervező munkákban való részvé-
tel mellett más feladataink is vannak. 
Szeretnénk műfüves pályákat építtet-
ni, ami már az előző önkormányzatnak 
is elképzelése volt, bár nem tudom, 
miért akadt el. Ezzel kapcsolatban 
létezik az OLLÉ program (Országos 
Labdarúgópálya Létesítési Program), 
amely anyagi támogatás mellett na-
gyon jó kondíciókkal hitellehetőséget 
nyújt az önkormányzatoknak, valamint 
kivitelezőt is biztosítanak. Épp a na-
pokban megyek egy megbeszélésre, 
hogy mit tudunk megvalósítani mind-
ezekből a kerületben.

Ami még nagyon fontos feladata: 
nyárra rendet szeretnénk tenni a 
Szántóföld úti napközis tábor terüle-
tén, mert jelenleg katasztrofális álla-
potok uralkodnak ott. 

A közbiztonság ügyében volt egy 
megbeszélésem Galambos Ferenc 
kerületi rendőrkapitány úrral, a pol-
gárőrséggel és a BRFK részéről Illés 
István rendőr-őrnagy úrral. Velük be-
széltük át, mi az, amit most azonnal, 
mintegy tűzoltásként meg kell olda-
nunk. Ilyen a közbiztonság megerő-
sítése, a balesetveszélyes gócpontok 
kezelése, mint például a Szerencs és 
Bánkút utca kereszteződése. Komoly 
probléma a gyorshajtás. Különösen 
a Szentmihályi úton és a Szerencs 
utcában száguldanak szinte életve-
szélyes módon az autósok. Az érintett 
helyeken traffi pax rendszert akarunk 

fölszereltetni, de ennek a pénzügyi 
fedezetét még meg kell keresnünk. 
Határozott ígéretet kaptunk a rend-
őrkapitány úrtól arra, hogy Újpalotán 
újra rendőrőrs legyen. Én jeleztem, 
hogy Pestújhelyen és Rákospalotán 
is szükség lenne 1-1 rendőrőrsre. 
A megbeszélés lényeges eleme az 
volt, hogy megállapodtunk, nem csak 
beszélni, cselekedni is kell. Akkor ha-
tásos a munkánk, ha a lakosság látja, 
hogy a helyszínen vagyunk. Tehát a 
rendőröknek, polgárőröknek, kerü-
letőröknek és parkőröknek kint kell 
lenniük az utcán. Bízom benne, hogy 
jelenlétüknek visszatartó ereje lesz.

– A korábban többször említett la-
kótelep felújítást célzó úgynevezett 
„Zsókavár” projekt teljes áttervezésre 
szorul. A Pro Régió Ügynökséggel 
folytatott folyamatos egyeztetések 
után úgy tűnik, megoldható lesz a 
korábban tervezettnél jelentősebb 
felújítás. Örömmel mondhatom, hogy 
az orvosi rendelő kivitelezési terve 
januárra elkészül. Most közbeszer-
zési pályázatot írtunk ki, miközben 
folyik a Zsókavár utca 2. ház felújí-
tásának áttervezése, ahol magasabb 
igényszintű megvalósítást szeret-
nénk – mondta dr. Novák Ágnes al-
polgármester. Amikor megismertük 
a terveket, akkor nagy problémának 
láttuk, hogy a felújítások során csu-
pán 25 %-os energiamegtakarítást 
tűztek ki célul. Ez a távhő árképzése 
miatt csak 10%-os költségmegtaka-
rítást jelentene az itt élőknek. Az én 
szakmai véleményem az, hogy ennél 
sokkal jelentősebb, céljaink szerint 60 
%-os energiamegtakarítást tűzzünk 
ki célul, vagyis a jelenlegi árképzés 
szerint is érjük el a legalább 40 %-os 
költségcsökkenést, ami később to-
vább csökkenhet, ha a távhő oldalról 
is sikerül eredményesen tárgyalni. (A 
lakók számára megtakarított költség 
további felújításra teremthet alapot.)
Továbbá szeretnénk elérni, hogy 
a jól hőszigetelt lakások esetében 
a megfelelő szellőzés is biztosított 
legyen, és a lakások szellőzése le-
hetőleg ne a központi elszívó rend-
szeren menjen, hanem lakásonként 
is megoldható legyen a szabályozás. 
Természetesen ezzel egyidejűleg 
a fűtési rendszert is át kell építeni.
Új elemként szeretnénk a lakótele-
pen bemutatni azt is, hogy a nap-
energiának a használati melegvíz 
célú hasznosítása is megoldható 
és gazdaságos eszköz a környe-
zettudatos felújításoknál. Ezért a 
tervezők számára ezt is bevettük a 
tervezési programba mind a lakóépü-
leteknél, mind a közösségi épületnél.
A közintézmények esetében az 
energiapazarlás többszöröse, mint 
a lakóépületeké. Az Árendás közi – 
jelenleg vegyes használatú – épület 
esetében a funkciókat újra kell gon-

dolni, a nagy telkes intézményben 
olyan funkció szükséges, amely ezt 
használni is tudja. Célunk az, hogy 
az eredeti óvoda - bölcsőde funkció 
újra meghatározó legyen. Ennél 
az épületnél is fontosnak tartjuk a 
tetőfelület - mint ötödik homlokzat - 
korrekt és magas szintű felújítását. 
Hasonlóan a szakrendelő épüle-
téhez javaslatot kérünk a zöldtető 
alkalmazására is a tervezőktől. 
Ennek a földszintes és nagytelkes 
épület esetében is van jelentősége: 
a nyári hőséget csökkenti a lapos 
tető alatt, és a környező épületek 
ablakaiból is más látványt nyújt.

– Elkezdtünk egy programot, 
amit úgy hívok, az újpalotai lakóte-
lep egynegyedének radikális meg-
újítása. A „Telepből Zöld Várost” 
programra tervpályázatot írunk ki a 
Magyar Építész Kamarával karölt-
ve. Úgy gondolom, sok tervező fog 
jelentkezni, mert ilyen nagyszabású 
városrész megújításra az elmúlt 
években nem nagyon volt példa: la-
kások és intézmények megújítása, 
új intézmények telepítése, közleke-
dési rendszer átalakítása. Ezen a 
területen kívánjuk elhelyezni az ún. 
„kamaszparkot”, ami egyben egy if-
júsági központ lenne a Szentmihályi 
út lakótelepi részen, ahol körülbelül 
tízezer ember él. Ez egy óriási prog-
ram, de ezen kívül rengeteg dolgot 
szeretnénk kipróbálni, mint pl. a 
városi kertek gondolata. Az embe-
rek szívesen foglalkoznának a saját 
kertjükkel. Csak, ha azt látják, hogy 
ez mindenkié, akkor az igazából 
senkié, és az egyéni törekvések is 
abbamaradnak. Márciusban lehet-
ne tervpályázati eredményt hirdetni 
– tette hozzá László Tamás. 

– Természetesen az Újpalotai 
lakótelep többi területét is sze-
retnénk fejleszteni. Ezért a Fő tér 
rendezésére és a Közösségi Ház 
bővítésére is országos nyilvános 
tervpályázatot írunk ki – vette visz-
sza a szót dr. Novák Ágnes. Nem 
szeretnénk, ha úgy tűnne, hogy a 
kerület többi része – Rákospalota, 
Pestújhely – jelenlegi problémáiról 
és a jövőjéről nem gondolkodnánk. 
A Karácsony Benő park környéke, 
a Fő út és Rákos út fejlesztése, 
a parkok gondozása és a közle-
kedés, a parkolási gondokra itt is 
keressük a jó megoldásokat és a 
forrásokat. A Rädda Barnen utcai 
új parkoló és a mellette készülő ját-
szótér csak egy kis lépés, de remél-
jük, hogy az itt élők is egyetértenek 
vele. Ilyen kisebb projektek is sokat 
jelentenek a környéken élőknek.
A kerületben élő építészek és 
településtervezők számára lehe-
tővé tesszük, hogy közvetlenül is 
tegyenek javaslatokat, illetve részt 
vehessenek a Tervtanács munká-
jában. Így meglátásom szerint si-
került biztosítani a szakmai közélet 
számára is a közvetlen részvételt.

Szabó Juli

NAGYON SOK FELADATUNK VAN
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Köztudott, hogy Magyarorszá-
gon katasztrofális az egészségügy 
helyzete. Ez nem csak az ágazat 
finanszírozása, hanem az infra-
struktúrája miatt is elmondható. A 
XV. kerületi önkormányzat azonban 
elhatározta, hogy Újpalotán egy 
minden igényt kielégítő egészség-
ügyi intézményt épít.

A lassan már legendássá váló 
Zsókavár utcai projekt az elmúlt 
hetekben felébredt végre Csipkeró-
zsika álmából. Az Európai Unió által 
is támogatott beruházást – mellyel 
kapcsolatban a korábbi városvezetés 
egy kapavágást sem tett – az október 
3-án nagy többséggel megválasztott 
új kerületi vezetés a legfontosabb te-
endői között tartja számon. A László 
Tamás polgármester által vezetett 
csapat ennek megfelelően azonnal 
hozzá is kezdett a feladatokhoz. Meg-
állapították, hogy a legsürgősebb fel-
adat a Zsókavár utcai orvosi rendelő 
mielőbbi rekonstrukciója. Egyrészt 
azért, mert erre a létesítményre a 40 
ezres lakótelepen igen nagy igény 
van. Másrészt pedig azért, mert a 
korábbi vezetés már egy évvel ezelőtt 
átköltöztette az orvosi rendelő dol-
gozóit a Hősök útjai rendelőbe, ahol 
azóta is óriási a zsúfoltság.

Az önkormányzat új vezetése első 
lépésként pályázatot írt ki a rende-
lő rekonstrukciójára. A felhívást a 
szakma legjobbjaihoz juttatták el. A 
legjobb és legkorszerűbb ajánlatot a 
Teampannon Kft. adta. A Madzin Attila 
mérnök által vezetett tervező csapat 
idén a SOTE oktatási és kutatási 
épületének terveiért Építészeti Nívó-
díjban és Pro Architektúra díjakban 
részesült.

– Olyan épületet tervezünk, amely 
új mederbe terelheti az orvos-beteg 
kapcsolatot – mondta a főtervező. – 
A panelelemekből készült épületet 
szerkezetig lecsupaszítjuk, majd a 
pincétől a tetőig egy merőben új lé-
tesítményt csinálunk. Az önkormány-
zatnak és az orvosoknak is az volt az 
igénye, hogy az új létesítmény min-
den szempontból feleljen meg a XXI. 
század igényeinek.

– A rendelő korábbi tervezett fel-
újítása csak minimális beavatkozást 
célzott meg – mondta László Tamás 
polgármester a novemberi testületi 
ülésen -, így a felújítást követően 
nem következett volna be lényeges 
javulás sem az egészségügyi ellá-
tás minőségében, sem az épület 
használhatóságában.

A polgármester az Építészeti Ka-
mara elnökének szakvéleményét 
tolmácsolta, mely szerint az orvosi 
rendelő felújításának korábbi tervei 
mindössze a falak szigetelését, a nyí-
lászárók kicserélését és a folyosók, 
rendelők kifestését tartalmazták. Ettől 
azonban az épület hangulata, az or-
vosi ellátás körülményei ugyanúgy a 
30-40 évvel ezelőtti színvonalon ma-
radtak volna.

– A polgármester úr azt kérte, hogy 
egy minden tekintetben mintaérté-
kű intézményt tervezzünk – mondta 
Madzin Attila. – A kiviteli tervek el-
készítésének határideje január 15., 
ami azt jelenti, hogy a kollégáimmal 
a két ünnep között is ezen a felada-
ton dolgozunk. Január első napjaitól 
pedig éjjel-nappal erre a feladatra 
koncentrálunk. A rendelő tervein egy 
28 fős stáb dolgozik, köztük nem 
csak mérnökök, hanem kórháztech-

nológus, belsőépítész, kerttervező és 
energetikus. 

Novemberben ugyanis László Ta-
más polgármester személyesen kon-
zultált az orvosokkal. A saját irodájában 
tartott megbeszélésre a tervezőcsapat 
vezetőjét is meghívta, aki így a saját 
fülével hallhatta az orvosi igényeket.

– Eddig nem volt jellemző, hogy a 
mi véleményünkre is kíváncsiak let-
tek volna – mondta dr. Csányi Gábor 
fogorvos. – Ráadásul úgy tűnt, a ter-
vezők is nyitottak voltak gondolataink 
befogadására. Az előző vezetés nem 
volt kíváncsi ránk, ráadásul egy olyan 
tervvel állt elő, ami csak a korábbi álla-
potokat konzerválta volna. Ezek után 
érthető, hogy nehezményeztük, miért 
kell kiköltöznünk az épületből. Az a 
felújítási terv ugyanis nem indokolta 
a rendelő teljes kiürítését. A korábbi 
vezetés ráadásul azt sem vette fi gye-
lembe, hogy a vállalkozóként dolgozó 
orvosok számára mekkora adminiszt-
rációs terhet jelent a telephelyváltás. 
A László Tamás polgármester úr iro-
dájában tartott megbeszélés gyakor-
latilag egy háromoldalú egyeztetés 
volt, melyen mindenki elmondhatta a 
véleményét, amit aztán összedolgoz-
tunk, így az épület felújításának terve 
egy közös munka eredménye lesz.

S hogy mit tartalmaz ez a terv? 
Nos, nagy léptékben a következőket: 
a 70-es években a Callmeyer Ferenc 
által tervezett rendelő külső-belső te-
kintetben is meg fog újulni. Az épület 
új, akadálymentesített bejárati por-
tált kap, változik a homlokzat, amit 
egy növényrács is színesíteni fog. A 
környékbeli házak lakói is új látványt 
kapnak majd hisz, ha majd kitekinte-
nek az ablakukon, már nem egy üres 
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betontetőt, hanem egy növényekkel 
teleültetett szép, gondozott tetőkertet 
láthatnak.

Az épületen belüli változások is 
számottevőek lesznek. A korábbi fo-
lyosói várótermeket tágas, családias 
hangulatú belső terek váltják fel. A lé-
tesítmény belső arculatát a 2002-ben 
Magyarország legjobb belsőépítészé-
nek választott Csavarga Rózsa terve-
zi. A betegeknek ráadásul nem egy 
csukott ajtót kell nézniük, hanem min-
den emeleten betegirányítók intézik 
majd a rendelőkbe való bejutásukat. 
Ez utóbbi helyen is nagy változások 
lesznek: az orvosok kérése alapján 
ugyanis a betegek az ajtón belépve 
először a nővérekkel, asszisztensek-
kel találkoznak majd, s csak ezt kö-
vetően az orvosokkal. A változást egy 
európai tendencia indokolta, a nálunk 
fejlettebb egészségüggyel rendel-
kező államokban ugyanis az orvos 
beteg kapcsolat intimitását még egy 
nővér vagy asszisztens sem zavar-
hatja meg. Az épületben mindenhol 
(váróban, rendelőben) barátságos 
színek uralkodnak, és a növények is 
domináns szerephez jutnak majd. Az 
épületen belüli akadálymentes közle-
kedést pedig egy lift biztosítja majd.

– Az önkormányzat választásában 
nagy szerepet játszhattak az energe-
tikai szempontok is – mondta Madzin 
Attila. – Az általunk tervezett épületben 
ugyanis az energetikai fejlesztéseken 
is nagy hangsúly van. A szigetelések 
mellett egy újfajta fűtő-hűtő rendszer 
beszerelését terveztük. Ennek lénye-
ge, hogy nem egy adott pontról ontja 
majd a hideg vagy a meleg levegőt, 
hanem az állmennyezet alá beszerel-
ve, egyenletesen fűti fel, vagy éppen 
hűti le valamennyi helyiséget.

Az új orvosi rendelő háromszintes 
lesz. Az eddig használaton kívüli alag-
sorban kap majd helyet a fogtechnikai 
labor, a gépészet, a raktárak, és a 
vizesblokk. A földszinten a gyerek-
gyógyászat kap helyet, a beteg és 
egészséges rendelés külön bejáraton 
keresztül, egymástól elválasztva tör-
ténik. A két gyermekorvosi rendelő 
mellett a védőnők is itt végzik majd ta-
nácsadói tevékenységüket. A váróter-
mek minden esetben gyerekbarátok 
lesznek. A játékok mellett a színezhe-
tő tapéta is könnyebbé teszi majd a 
gyermekek számára a várakozást. Az 
emelet egyik felében a háziorvosok, 
a másikban pedig a fogorvosok kap-
nak helyet. Az 5-5 rendelőben végzett 
munkát külön betegirányítók segítik 
majd. A terveket látva elmondható, 
hogy az új rendelőben minden adott 
lesz a magas szintű orvosi munkához. 
A közös munka eredményeképpen 
egy olyan létesítmény születik majd, 
ahol – remélhetőleg – még a betegek 
is jól fogják érezni magukat. 

R.T.

2010. áprilisában azzal a tu-
dattal mentünk át a Zsókavár 
utcai rendelőből a Hősök útiba, 
hogy hamarosan visszaköltöz-
hetünk majd az új rendelőnk-
be – mondta dr. Szántó Olga 
háziorvos. – Azóta is nagyon 
várjuk, hogy mikor készül el a 
rendelőnk. Tavaly októberig saj-
nos nem sok minden történt ez 
ügyben, de László Tamás pol-
gármester vezetésével felgyor-
sultak az események. 

Többek között kikérték a véle-
ményünket, ráadásul nem csak 
meghallgatták azt, hanem a ter-
vekbe is beépítették. Erre eddig 
még nem nagyon volt példa. Ké-
résünk volt többek között, hogy 
a nővérek és az orvosok külön 
helyiségben legyenek, mert így 
egyrészt gyorsabban beutalóhoz 
juthatnak majd az erre váró be-
tegek, míg a többiek négyszem-
közt (intimebb) módon találkoz-
hatnak az orvosukkal. A tervek 
egyeztetésekor leginkább az 
tetszett nekünk, hogy az épület 
felújításakor elsődleges szem-
pont volt az energiafogyasztás 
radikális lecsökkentése.

Reményeink szer int  a 
Zsókavár utcában egy XXI. szá-
zadi igényeket kielégítő beruhá-
zás valósul majd meg – mondta 
dr. Vasadi Péter, a kerületi 
háziorvosi szekció szóvivője. – 
Erre ugyanis eddig még nem 
volt példa a kerületben. A házi-
orvosi rendelők nagyon korsze-
rűtlenek, és ilyen körülmények 
között nehéz az orvosoknak 
minőségi munkát végezni. A 
mostani helyzet szemléltetésé-
re elég csak a Hősök úti példát 
említeni: a rendelőben korábban 
7 háziorvos és 3 fogorvos dolgo-
zott, a Zsókavár utcából átköl-
töztetett kollégákkal ez a szám 
16 háziorvosra, 5 fogorvosra és 
5 gyermekorvosra emelkedett. 
Ez pedig méltatlan állapotokat 
eredményezett az orvosok és a 
betegek részére is. A rendelőben 
egyik napról a másikra 150%-kal 
megnőtt a betegforgalom. Van-
nak olyan időszakok, hogy több 
a beteg, mint ahányan le tudnak 
ülni. Eddig csak köszönettel tar-
tozunk nekik, mert várakozáson 
felül türelmesek, ám az igazán 
nehéz időszak csak most jön, hi-
szen hamarosan elér bennünket 
az első infl uenzajárvány, amikor 
ugrásszerűen megnő majd a be-
tegek száma. Ilyen helyzetben 
kimondható, hogy mindnyájan 
nagyon várjuk már az új rendelő 
elkészültét.

A novemberi testületi ülésen 
döntöttek a képviselők az együtt-
működési irodák létrehozásáról. A 
tervek szerint ilyen közösségépítő 
létesítmény mindhárom kerület-
részben lenne. A Zsókavár projekt 
miatt azonban az újpalotai iroda a 
többiekkel szemben elsőbbséget 
élvez.

Az önkormányzat februárra tervezi 
megnyitni az első együttműködési 
irodáját. A létesítmény Újpalotán (va-
lahol a főtér közelében) lenne, ahol 
egyrészt a Zsókavár utcai projekt 
részleteiről kaphatnának tájékoztatást 
az érdeklődők, másrészt a kerület la-
kói is itt mondhatnák el (nem csak a 
projektről, hanem Újpalota jövőjéről is) 
a véleményeiket, javaslataikat. László 
Tamás polgármester az együttműkö-
dési irodák tervének, működésének 
kidolgozására egy, a városrészhez 
is kötődő közösségépítő szakembert, 
Péterfi  Ferencet kérte fel.

– A polgármester úr valóban sze-
mély szerint engem keresett fel – 
mondta az Újpalotai Szabadidő Köz-
pont egyik alapítója –, én azonban azt 
javasoltam neki, hogy ne engem, ha-
nem a Közösségfejlesztők Egyesüle-
tét bízza meg ezzel a rendkívül fontos 
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és érdekes feladattal. Az egyesületen 
belül a Városmegújító munkacsopor-
tunk foglalkozik az ötlet kidolgozásá-
val. Természetesen a végső szót nem 
mi mondjuk ki, mi mindössze csak 
egy javaslatot, egy ajánlást készítünk, 
melyet az önkormányzat vagy elfo-
gad, vagy felhasznál a saját verziójá-
hoz. Mi ugyanis nem egy zárt leírást 
ígértünk január közepére, hanem egy 
keretlehetőség kidolgozását. Olyan 
javaslatot szeretnénk letenni az asz-
talra, amit majd a lakossági kezdemé-
nyezések tölthetnek meg funkciókkal. 

Az együttműködési irodák még 
nem, vagy tévesen kerültek be a köz-
tudatba. Sokan nem hallottak még 
róluk, akik pedig igen, azok egy része 
úgy képzelte el, hogy ezek az irodák 
az önkormányzatnak amolyan kihe-
lyezett ügyfélszolgálatai lennének.

– Szó sincs róla – reagált erre a 
felvetésre Péterfi  Ferenc –, ezek az 
irodák nem ellátási és hasonló szak-
mai segítséget lesznek hivatottak 
nyújtani. Itt nem ügyeket lehet majd 
elintézni, maximum abban kaphatnak 
az állampolgárok segítséget, hogy az 
ügyek intézése érdekében hova és 
merre induljanak el. Az irodák ilyen 
esetekben elsősorban orientálni fog-

nak. Ugyanakkor megpróbálnak majd 
választ adni számos kérdésre. Újpa-
lotán, Pestújhelyen és Rákospalotán 
is sokan vannak, akik ötletekkel vagy 
éppen kérdésekkel rendelkeznek a 
szűkebb pátriájuk jövőjével kapcsolat-
ban. Nos, nekik kívánnak majd ezek 
az irodák egyrészt segítséget, más-
részt pedig lehetőséget nyújtani. Se-
gítséget, hogy választ kaphassanak 
a kérdéseikre, és lehetőséget, hogy 
elmondhassák a véleményüket, ja-
vaslataikat. Az együttműködési – se-
gítő – tájékoztató irodák alapelvéből 
adódóan ennek a lényege egy várha-
tóan újfajta viszony lesz, amelyben 
odafordulnak az emberekhez és ide 
lehet fordulniuk az embereknek.

Péterfi  Ferenc szerint az irodákat 
mindenképpen forgalmas, sokak ál-
tal látogatott helyszíneken kell majd 
elhelyezni. Fontos, hogy az itt élők  
könnyen rátaláljanak, hogy az irodák 
szem előtt legyenek, mert csak így 
tudnak agorává, közösségi terekké 
válni.

– A terveket végső soron a szak-
emberek készítik majd el, de csak 
akkor lehetnek eredményesek, ha a 
tervezési folyamat egészébe bevon-
ják az embereket, s javaslataikat is 

figyelembe veszik. Az együttműkö-
dési irodák ebben a formában egyedi 
kezdeményezésnek számítanak or-
szágos szinten is. Az önkormányzat 
– ha a mostani elképzelések alapján 
fog cselekedni – gyakorlatilag hata-
lommegosztásra törekszik, nem titkol-
tan a lakosságra is számít a döntések 
meghozatalában. 

Péterfi  Ferenc elmondta, hogy ja-
nuár elején egy néhány kérdésből álló 
kérdőívvel szeretnék növelni a lakos-
ság aktivitását. Mert csak akkor lehet 
jó és hatékony közösségről beszélni, 
ha az érintettek aktívak tudnak lenni.

– Természetesen nem arról van 
szó, hogy az állampolgár egy ötleté-
vel bemegy az együttműködési iro-
dába, és az mindjárt maradéktalanul 
meg is valósul. Ám, az embereknek 
tudniuk kell, hogy a véleményük igen-
is fontos a döntéshozók számára. 
Ezt az önkormányzat kétféle módon 
jelezheti nekik, egyrészt, hogy nem 
hagyja megválaszolatlanul a kérdé-
seket, másrészt, hogy valóban beépíti 
a felhasználható javaslatokat. Beszá-
mításra kerülő szempontokká válnak, 
vagy napirendre tűzendő, vita tárgyát 
képező elemek lesznek.

S, hogy kikre várnak majd a febru-
árban nyíló első XV. kerületi együtt-
működési irodában? Nos, mindenkire. 
De talán a legjobban az idősekre és 
a fi atalokra. Ők ugyanis a leginkább 
magukra maradott korosztályok a la-
kótelepeken. S mivel az irodákba nem 
csak bevinni lehet majd az ötleteket, 
hanem azok kifele is sugároznak va-
lamit, remélhetőleg az iroda révén az 
új évben a magukra maradt emberek 
is közösségre találnak.

Riersch Tamás
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Fekete Jánosné, nyugdíjas:
Egy kicsit jobb életet, mint eddig 
volt. A napi megélhetésre elég le-
gyen a nyugdíjam. Sajnos, amióta a 
gyógyszertámogatást nem kapom, 
nehezen élek meg.

Olti Péter, zenész:
Szeretném, ha a család minden 
tagja egészséges lenne. Emellett jó 
lenne, ha itt helyben, a kerületben 
tudnék úszni járni. Remélem, hogy 
idén is el tudunk utazni a családdal 
valahova, bár összébb kell húzni a 
nadrágszíjat.

Ilosvay Zsuzsanna, tanár:
Mint nagycsaládos, kedvezőbb 
adózást szeretnék, illetve, ha lenne 
saját autónk, mert az megkönnyíte-
né a gyerekekkel való közlekedést. 
Álom ugyan, de jó lenne, ha a metró 
kijönne a kerületig.

CSOKONAI MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
1153 Eötvös u. 64-66. T: 307-7285

CSOKI-MOZGÓ – nyugdíjas filmklub

APRÓK TÁNCA – magyar táncház és 
játszóház gyerekeknek

ÚJÉVI KONCERT a Magyar Kultúra 
Napján

WESZELY KLUB

KISÁLLAT KIÁLLÍTÁS

GÖRÖG FARSANG a Maskarades 
együttessel

BRILLANTIN TÁNC PARTY

MOHÁCSI FERENC KIÁLLÍTÁSA

SZÁMÍTÓGÉPES TANFOLYAM

NŐI ALAKFORMÁLÓ TORNA

GYERMEKTORNA

ZSEBI BABA ZENEHÁZA

HATHA JÓGA

KOZÁK TÉRI KÖZÖSSÉGI HÁZ
1154 Gábor Á. u. 58/c T: 410-5536

MINI OVIS TORNA

KÖZÉPKORI HARCMODOR 
ÉS ÍJÁSZAT

JÓGA GYEREKEKNEK

KRISTON INTIM TORNA 

PESTÚJHELYI KÖZÖSSÉGI HÁZ
1158 Szűcs I. u. 45. T: 419-2006

A SZINKRONFILM GYÁRTÁS
MAGYARORSZÁGI TÖRTÉNETE, 
MÚLTJA ÉS JELENE

NEVADA EGYÜTTES KONCERTJE

REUMÁSOK ÉS ÍZÜLETI BETEGEK 
KÖRE 

REGENERÁLÓ TORNA 
40 ÉV FELETTIEKNEK

KEZDŐ TÁRSASTÁNC 
TANFOLYAMOK

SZÖVŐSZAKKÖR 

ÚJPALOTAI KÖZÖSSÉGI HÁZ 
1158 Zsókavár u. 15. T: 410-0836

TÁRSASJÁTÉKOS KLUB

ZSÓKAVÁR GALÉRIA

KOMOLYZENEI KONCERT

GYULA ÉS A CSODADUDA

07.00-08.00 
11.00-12.00 
18.00-19.00  

21.00-22.00 

07.00-08.00 

11.00-12.00 

18.00-22.00  ár

07.00-08.00 
11.00-12.00 

18.00-19.00 

21.00-22.00 

07.00-08.00 

11.00-12.00 -
18.00-19.00  
21.00-22.00 

07.00-08.00 
11.00-12.00 
18.00-19.00 

21.00-22.00 

január 27. csütörtök

január 28.  péntek

január 29. szombat

január 30. vasárnap

január 31. hétfõ

Kerületi sport
 A Városházáról jelentjük
Válogatás a 2010. évi 

mûsorainkból
  Elõadás a TÁMOP 

konferencián

Megújul a Bp.-Rákospalota-
Vác vasútvonal - riport

Kerületi sport
Fogyasztóvédelmi rovat

A képviselõ-testület janu  
26-i ülésének felvétele

Kerületi hírek  
A Palota Böllhof- VESC 

bajnoki röplabdamérkõzés
Beszélgetés Dr. Oláh Lajos 

orvossal
 Viva Voce kórus koncertje

Megújul a Bp.-Rákospalota-
Vác vasútvonal - riport

 Alma a fájától  sorozat
Újévi koncert
 Civil Akadémia

Kerületi hírek
Közmû Tájékoztató
Elõadás a TÁMOP 

konferencián
- Viva Voce kórus koncertje

január 18. kedd

január 19.  szerda

január 20. csütörtök

január 21.  péntek

07.00-08.00

11.00-12.00

18.00-19.00 

21.00-22.00 

07.00-08.00
11.00-12.00
18.00-19.00

õ
21.00-22.00 

07.00-08.00

11.00-12.00

18.00-22.00  

07.00-08.00
õ

11.00-12.00 

18.00-19.00 

21.00-22.00 

Tájékoztató a megújuló 
közigazgatásról

Beszélgetés Kósa Csaba 
íróval

Elõadás a TÁMOP 
konferencián

-  Civis Honoratus díjátadó 
ünnepség 

Kerületi  sport
 Civil Fórum
Kiállítás megnyitó a Hubay 

Jen  Zeneiskolában
 A Krúdy Kör rendezvénye

                                 
Elõadás a TÁMOP 

konferencián
  A Palota Böllhof- VESC 

bajnoki röplabdamérkõzés

 A képviselõ-testület rend-
kívüli ülésének felvétele

Kiállítás megnyitó a Hubay 
Jen  Zeneiskolában

Kerületi portrék  
Látogatóban Tábori Ferencnél

Beszélgetés Dr Oláh Lajos 
orvossal

Civil Fórum

január 22. szombat
07.00-08.00  A Krúdy Kör rendezvénye

11.00-12.00  

18.00-19.00  

21.00-22.00 

07.00-08.00 

11.00-12.00  

18.00-19.00 
21.00-22.00

07.00-08.00 
11.00-12.00 

18.00-19.00  
Ú
21.00-22.00 

07.00-08.00  

11.00-12.00  

21.00-22.00 

07.00-08.00 -
11.00-12.00  
18.00-22.00  ár

Válogatás a 2010. évi 
mûsorainkból

Palota Böllhof- VESC 
bajnoki röplabdamérkõzés

Beszélgetés Kósa Csaba 
íróval

Kiállítás megnyitó az 
Újpalotai Közösségi Házban

A Hundows együttes 
jubileumi koncertje

 Alma a fájától címû  sorozat
  Civil Akadémia

Kerületi sport
 Válogatás a 2010.évi 

mûsorokból
Magyar Kultúra Napja 

jévi koncert
 A Krúdy Kör rendezvénye

Kiállítás megnyitó az 
Újpalotai Közösségi Házban

Hónapsoroló
18.00-19.00  Civil Akadémia

  Beszélgetés Oláh Lajos 
orvossal

Alma a fájától  sorozat
Kerületi hírek
A képviselõ-testület janu  

19-i ülésének felvétele

január 23.

január 24.  hétfõ

január 25. kedd

január 26.  szerda

  vasárnap

A XV. KERÜLETI  KÖZÖSSÉGI  TELEVÍZIÓ MÛSORA

A KÉPÚJSÁG minden nap 0.00-11.00, 12.00-18.00 és 19.00-24.00 óra között láthatóA KÉPÚJSÁG minden nap 0.00-11.00, 12.00-18.00 és 19.00-24.00 óra között látható

A  részletes mûsort megtalálhatják  a KTV honlapján, valamint a Képújság lapjain.  Tel.: 410-0540

MEGEMLÉKEZÉS 
MÁRTON MIHÁLY ATYÁRÓL

Márton Mihály esperes plébános úr, 
kerületünk Civis Honoratus díjazottja, 
Pestújhely és Újpalota lelkipásztora 
10 éve költözött Teremtőjéhez. 
Az ünnepélyes megemlékezés 2011. 
február 13. vasárnap 10 óra 30-kor 
lesz a Pestújhelyi templomban. 
Énekkarunk is szolgál ezen a szent-
misén. Ünnepélyesen megkoszo-
rúzzuk emléktábláját és az oda el-
helyezett Civis Honoratus plakettet. 
Minden emlékezőt szeretettel hívunk 
és várunk.

Pestújhelyi Plébánia Közössége
A reá hálával emlékező Újpalotai Hívek

TÁJÉKOZTATÓ
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, 
hogy a Bp. XV. ker. Polgármesteri 
Hivatal Főépítészi Irodájának ko-
ordinálásával az alábbi területekre 
indul Kerületi Szabályozási Terv ké-
szítése: Hősök útja – Szerencs u. 
– 91158/150 hrsz közterület nyugati 
telekhatára (L4-es övezet határig) 
– Gazdálkodó út – Bánkút u. – Pás-
komliget u. – Nyírpalota út – Ma-
dách I. u. által határolt terület.

A készülő KSZT-k célja: a területen 
található alapintézményi épületek 
(általános iskola, óvoda, bölcsőde) 
tekintetében a korszerűsítés és a fej-
leszthetőség elősegítése, az intézmé-
nyi ingatlanok, közterületek telekhatár 
korrekciója, a többlakásos lakóépüle-
tek rehabilitációjának elősegítése, a 
terület közterületeinek (utcák, terek) 
korszerű rendezésének elősegítése, 
a kapcsolható pályázatokon való si-
keres részvétel elősegítése, a terület 
közlekedési- és parkolási rendszeré-
nek felülvizsgálata és szükség esetén 
korszerűsítése, kiskereskedelem-
szolgáltatás fejlesztése.
Az épített környezet alakításáról és 
védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. 
tv. 9. § (2) a) pontjában foglaltak 
alapján az érintett lakosság ja-
vaslatokat, észrevételeket tehet a 
tárgyi Kerületi Szabályozási Terv 
tervezésének elindításakor. 

Határidő: 2011. január 31.

Levélcím: 
Bp. XV. ker. Önkormányzat Polgár-
mesteri Hivatal Főépítészi Iroda
1601 Bp. Pf. 46.
e-mail.: foepitesz@bpxv.hu
Tel./fax.: (1) 305-33-68, 305-33-78

A KNOK Régifóti út 14. sz. alatt mű-
ködő óvoda alapítványa „Az Egész-
ségesebb, Esztétikusabb Kör-
nyezetért Alapítvány„ köszönetét 
fejezi ki mindazoknak,akik személyi 
jövedelemadójuk 1%-át, 503 826 Ft-
ot alapítványunknak ajánlották fel. 
Ezt az összeget a 2010. nevelési 
évben az óvodaudvaron lévő kerék-
párpálya bővítésére – térburkolat 
lerakására, valamint a focipálya bőví-

tésére – rugalmas burkolat lerakásá-
ra fordítottuk.

❋

Az Arany Alkony Idősek Ottho-
nában (Bp. XV. Bánkút u. 67-69.) 
minden szombaton 15.30 -kor öku-
menikus bibliaóra van. Januárban 
szolgálnak: 22-én SZABADOS 
GYÖRGY rádióműsor szerkesztő, 29-
én GYŐRI KORNÉL baptista lelkész.
Minden érdeklődőt szeretettel várnak!

A Magyar Vöröskereszt XV. ker. 
Szervezete VÉRADÓ NAPOT TART  
január 22-én (szombat) 11-16 óra 
között az AsiaCenterben. Amit na-
gyon fontos tudni! Minimálisan 50 
kg testsúly, betöltött 18. életév szük-
séges, regisztrációhoz személy iga-
zolvány, lakcímkártya és TAJ kártya 
kötelező, előtte étkezni kell, és sok 
folyadékot kell fogyasztani. 
Adj vért és ments meg három életet!

Budapest Főváros XV. kerület 
Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat 
Képviselő-testületének

23/2010. (XII.10.)1 önkormányzati rendelete
a személyes gondoskodást nyújtó 
alapellátásba tartozó gyermekek 

napközbeni ellátása keretében biztosított 
étkeztetésről és az intézményi térítés 

díjairól szóló
 5/1998. (III. 24.) ök. rendelet módosításáról 

A Budapest Főváros XV. kerületi Önkormány-
zat képviselő-testülete a gyermekek védelmé-
ről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi 

1 Elfogadta a Képviselő-testület 2010. december 8-i 
ülésén. Hatályos 2011. január 1-től.

MIT VÁR A 2011-ES ÉVTŐL?

Melléklet a 23/2010. (XII.10.) önkormányzati rendelethez
A Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat által fenntartott bölcsődei és nevelési - oktatási 
intézményekben 2011. január 1-jétől alkalmazandó intézményi térítési díjak (25%-os ÁFA-val 
növelve):

XXXI. tv. 147. §. (1) bekezdésben kapott fel-
hatalmazás alapján, az Alkotmány 44/A. § (2) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében 
eljárva a személyes gondoskodást nyújtó 
alapellátásba tartozó gyermekek napközbeni 
ellátása keretében biztosított étkeztetésről és 
intézményi térítési díjairól szóló 5/1998. (III. 
24.) ök. rendelet (továbbiakban: R.) módosí-
tására a következőket rendeli el:

1. §
A R. 2. mellékletének helyébe e rendelet mel-
léklete lép.

2. §
E rendelet 2011. január 1-jén lép hatályba, 
és a hatálybalépését követő napon hatályát 
veszti.
 Dr. Herczeg Julianna sk. László Tamás sk.
 aljegyző polgármester

Megnevezés Az intézményi térítési díj összege (Ft)
Bölcsődei ellátás

3-szori étkezés 383.-
Óvodai ellátás

Tízórai 72.-
Ebéd 267.-
Uzsonna 67.-
3-szori étkezés 399.-

Általános iskolai ellátás
Tízórai 89.-
Ebéd 345.-
Uzsonna 84.-
3-szori étkezés 514.-

Középiskolai ellátás
Ebéd 373.-

Nyári napközis tábor
Tízórai 89.-
Ebéd 362.-
Uzsonna 78.-
3-szori étkezés 525.-
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Nevet kap a Boldog Salkaházi Sára 
templom körüli közpark, a területet a 
lakosok javaslatára a templom név-
adójáról szeretné elnevezni a kerület 
vezetése. A névadás kapcsán tartott 
lakossági fórumon szóba kerültek töb-
bek között az Újpalotával kapcsolatos 
fejlesztési elképzelések, a városrész 
állapota és a sportolási lehetőségek 
is.

Az önkormányzat vezetése el-
sősorban azokat a lakókat invitálta 
meg a Boldog Salkaházi Sára temp-
lom közösségi termében megtartott 
lakossági fórumra, akik a park köz-
vetlen környezetében laknak, hiszen 
névadás kérdésében ők érintettek 
leginkább. Repcsik Gyula, a templom 
plébániai kormányzója bevezetőjében 
elmondta, hogy az imahelyet körülve-
vő parknak nincs neve, ezért vetődött 
fel a környéken lakókban az a gondo-
lat, hogy a templomról kapja a nevét 
a közterület. 

Salkaházi Sáráról is megemléke-
zett Repcsik Gyula. – A XX. századi 
szent Kassáról származott és újság-
írónak készült. Sokáig meg sem for-
dult a fejében, hogy életét másoknak 
szentelje. Politikai pályára készült, 
kiskocsmákba járt, lázadozott az élet 
dolgai ellen. Azonban szociális érzé-
kenysége egyre inkább arra sarkallta, 
hogy segítsen másokon, ezért tagja 
lett a Szociális Testvérek Társaságá-
nak és életét a közösségnek szentel-
te. A háború idején olyan embereket 
bújtatott, akiket az akkori rendszer 

üldözött, ezért maga is üldözötté vált. 
A nyilasok elfogták és 1944. szep-
tember 27-én belelőtték a Dunába. 
Az eszme, amit hirdetett és amelynek 
szellemében tevékenykedett, mind a 
mai napig fennmaradt és követendő. 
Hiszem azt, hogy Sára testvér minden 
jó szándékú embernek példaképe 
lehet. 

A park elnevezésével kapcsolatos 
előzményekről László Tamás polgár-
mester elmondta, hogy több százan 
aláírták azt a kérelmet, amiben meg-
fogalmazták az igényt, miszerint a 
parkot Salkaházi Sáráról nevezzék 
el. – Fontos a névadás, ugyanis a 
templom helymeghatározása nagyon 
sok gondot jelent mind a mai napig, 
hiszen nem lehet meghatározni az 
épület pontos címét. A könnyebb 
megközelítés érdekében a templom 
Boldog Salkaházi Sára tér 1. és a plé-
bánia 3. számot kapná. 

A polgármester arra is kitért, hogy 
elneveztek már közterületet Salkaházi 
Sáráról a IX. kerületben, de Boldog 
Salkaházi Sára park még nem létezik 
Budapesten. A közterületek nevének 
jóváhagyása a Fővárosi Önkormány-
zat hatásköre. Elsőként a főváros 
egyik bizottsága tárgyalja meg a ke-
rület beadványát, majd a bizottsági 
döntést követően a fővárosi képvise-
lők is szavaznak a közgyűlésben a 
kérelemről. Ez a folyamat körülbelül 
egy évet vesz igénybe.    

A kerület vezetése a templom kör-
nyezetét át kívánja alakítani az új 

kerületi szabályozási terv alapján. A 
polgármester ezzel kapcsolatosan 
kihangsúlyozta, hogy a szabályozási 
tervet az érintett lakosok bevonásával 
kívánják megvalósítani. A lakóktól azt 
kérik, hogy fogalmazzák meg elkép-
zeléseiket, javaslataikat, amelyek 
alapján elkészítteti az önkormányzat 
a tervet. A lakosokkal való kapcso-
lattartás eszközei lesznek a polgári 
együttműködési irodák, amelyek 
közül az elsőt Újpalotán alakítják ki, 
majd Rákospalotán és Pestújhelyen 
is helyet kap egy-egy. – Az irodákban 
lehetőségük lesz a lakóknak arra, 
hogy műszaki, jogi, gazdasági kér-
désekben tanácsokat kérhessenek, 
de leadhatják javaslataikat is. Az iro-
dákban kiállításokat is szerveznének, 
továbbá kisebb-nagyobb fórumokat 
tartanának. Ezt tesszük mindazért, 
hogy az itt élő emberek elhiggyék, 
minket komolyan érdekelnek a lakó-
helyükkel kapcsolatos gondolataik – 
hangsúlyozta a polgármester.

Újpalota fejleszthetősége

A kerületrészben többek között 
fejleszteni kell a zöldfelületet, gon-
doskodni kell kutyafuttatókról, sport-
létesítményekről, egyszóval olyan 
komfortos városrészt kíván kialakítani 
az önkormányzat, amelyben minden 
lakó jól érzi magát. Az önkormányzat 
vezetése látja, hogy rengeteg a prob-
léma. A városrész megépítésekor az 
építtetők abban gondolkodtak, hogy 
elég két lakásonként egy parkoló, 
mára azonban a motorizáció robba-
násszerű fejlődése miatt a 16 ezer 
lakásos városrészben 8 ezer parkoló 
hiányzik. 

A kerületrészt a négy nagy fő útvo-
nal négy részre szabdalja fel, ame-
lyek jellege markánsan különbözik 
egymástól. A templom és környezete 
jellegét tekintve sport és rekreációs 
terület lehetne a jövőben. A piac kör-
nyezete nagyon rossz állapotú, lerob-
bant rész, amely ennek ellenére sok 
embert vonz a vásárlási lehetőség 
miatt, tehát fejlesztésénél szem előtt 
kell tartani a szolgáltató funkcióját. 
A Zsókavár utcai területen az orvosi 
rendelőre készült uniós pályázati ter-
veket újratervezik, mivel tartalmukban 
nem felelnek meg a kor követelmé-
nyeinek. A közösségi ház környezetét 
is át kívánják alakítani. Újpalota új fő 
terére és a közösségi ház átépítésé-

NEVET KAP A TEMPLOM PARKJA

re ebben a hónapban tervpályázatot 
írnak ki. László Tamás hangsúlyozta: 
mintegy negyvenezer lakost számláló 
kerületrésznek nem lehet ilyen kicsi 
közösségi háza.

Templom változó 
környezetben

 Dr. Novák Ágnes alpolgármester 
arról számolt be, hogy a templom 
kertjét növelni kívánják, a fiatalok 
számára új funkciókat alakítanának 
ki, például helyet kapna sportudvar. 
László Tamás elmondta, hogy jelenleg 
szűk telek veszi körül a templomot. A 
park területe viszont több lehetőséget 
rejt, zöldsávval lehatárolva focipálya 
építhető és a park egyik felében ku-
tyákat is lehetne szigorú szabályok 
betartása mellett sétáltatni. 

Repcsik Gyula kérésként megfo-
galmazta, hogy szeretnének a temp-
lom zárt területén belül a nagy udvar 
mellett játszóteret. A játszókertet 
nemcsak a templomba járók, hanem 
a többi lakos is használhatná. Murvás 
rész belső részén szaletlit, közössé-
gi helyet hoznának létre. A plébános 
javaslatként fogalmazta meg, hogy 
több kutyafuttatásra alkalmas helyet 
és több kutyapiszok felszedéséhez 
alkalmas eszközt kellene kihelyezni 
a közterületeken. Repcsik Gyula ki-
emelte: az embereket meg kell taní-
tani arra, hogy a közterület mindenki 
tulajdona és arra vigyázni kell. 

Németh Tibor, a városüzemeltetési 
osztály vezetője elmondta, a kerület-
ben két kutyafuttató és két kiképző 
területet alakítottak ki, amelyek közül 
egy, a Szántóföld utca kiképző az 
egyedüli, ami népszerű a lakosok kö-
rében. Az elmúlt években több futtatót 
is ki akartak építeni, de a lakók tilta-
koztak a létrehozásuk ellen. 

Korcsolyapálya a 
Száraznád iskolában

A lakosok hiányolták a sportolási 
lehetőségeket, ezért javasolták, hogy 
focipálya mellett korcsolyapályát 
is építhetnének a városrészben és 
szeretnék, ha a kerékpárút-hálózatot 
fejlesztenék Újpalotán. 

Bitvai Nándor alpolgármester jó hír-
rel szolgált a lakóknak, ugyanis arról 
számolt be, hogy az önkormányzat 
korcsolyapályát létesít a Száraznád 
utcai iskola udvarán. A pályát bárki 

A korábbi években kevesebb 
visszhangot kapott a kerületi ci-
vil emberek által alapított Civis 
Honoratus-díj átadása, mert a ke-
rület előző vezetése nem szívesen 
ismerte el, hogy a képviselő-testü-
let által adományozott díszpolgári 
kitüntetések odaítélését sokszor 
politikai szempontok vezérelték.

Bár a Civis Honoratus-díjat elő-
ször 2007-ben ítélték oda, a történet 
néhány évvel korábban már elkezdő-
dött. Történt ugyanis, hogy a kerület-
ben néhány lelkes lokálpatrióta úgy 
határozott, hogy az év történéseit egy 
Kalendáriumban foglalja össze. Az 
első kerületi gyűjteményt 2005-ben je-
lentették meg. Talán nem is gondolták 
az alkotók, hogy a hét évvel ezelőtti 
Kalendáriumnak ekkora sikere lesz. 
A kerület könyve azóta folyamatosan 
fejlődött, gyarapodott és színesedett, 
és 2010. december 21-én immár he-
tedik számának kiadásához érkezett. 

– Idén is sokan és sokat dolgoztak 
azért, hogy ez a Kalendárium meg-
jelenhessen – mondta az alkotók 
nevében László Tamás polgármester 
a könyvbemutatón. – A Kalendárium-
ban ismét mindhárom település helyet 
kapott. Pestújhely anyagát Bencsics 
Lászlóné, Rákospalotáét Gyurkovics 
Miklós, míg Újpalotáét Báthory Erzsé-
bet gondozta. A beérkezett anyagokat 
pedig ismét Gyulai Katalin szerkesz-
tette könyvvé. Az elmúlt években 
már megszokottá vált, hogy minden 

Kalendárium egy-egy meglepetéssel 
szolgált az olvasók számára. 2011-
ben ilyen újdonságnak számítottak 
a hónapok végén olvasható Emma-
levelek. Ignotus száz évvel ezelőtti 
képzelt nőalakjának mára aktualizált 
levelei az idei könyvnek az irodalmi 
értékét is jelentős mértékben növelik. 
De ugyancsak izgalmas olvasmány 
lehet az a 25 interjú is, amely a Ka-
lendáriumban olvasható. És a könyv 
egy másik sajátosságára is felhívnám 
az olvasók fi gyelmét: a hátsó borítón 
ugyanis mindig egy olyan kép látható, 
mely az adott évet hivatott szemléltet-
ni. Ezúttal Gyulai Líviusz grafi kájával 
találkozhatunk. A Kossuth-díjas mű-
vész rajza a választások révén bekö-
vetkezett változásokat szimbolizálja.

A 2005-ben útjára indított Kalen-
dárium-mozgalom elérte a célját: 
egy közösséget kovácsolt az alkotók 
köré. Ez a közösség pedig az évek 
során egyre gyarapodott. Olyannyira, 
hogy 2007-ben már díjat adott át a 
legjobbnak tartott tagjainak. A Civis 
Honoratus-díjjal a közösségben és a 
közösségért végzett munkát kívánták 
jutalmazni. S mivel papíron ugyanez-
zel indokolták a díszpolgári elismeré-
seket is, a Civis Honoratus-díj akarva 
akaratlanul már a kezdetektől fogva 
valós alternatívája lett a hivatalos 
díszpolgári elismerésnek. Míg 2010-
ben az előző vezetés mulasztásából 
nem osztották ki a díszpolgári elisme-
réseket, a Civis Honoratus-díjat azon-

ban december 21-én ismét átvehették 
azok a személyek, akiket a százak 
tanácsa erre méltónak tartott.

2007-ben a rákospalotai Szlacsányi 
Judit tanítónő, a pestújhelyi Gyulai Lí-
viusz grafi kusművész és az újpalotai 
Péterfi  Ferenc közösségfejlesztő ér-
demelte ki az alternatív díszpolgári cí-
met. Egy évvel később a Borda-Tóth 
család (Rákospalota), Tóth Lajos 
népművelő (Pestújhely) és Báthory 
Béla az Újpalotaiak Baráti Körének 
elnöke (Újpalota) volt a kitüntetett. 
A 2008-as esztendő volt az első év, 
amikor a díjat posztumusz is odaítél-
ték. A közösség először ily módon 
Szentirmainé Jordán Eszter, a Pest-
újhelyi Pátria Egyesület vezetőségi 
tagjának életútját ismerte el. 2009-
ben a Rákospalotai Szilas Néptánc- 
együttes, a pestújhelyi Alexa Károly 
irodalomtörténész és az újpalotai Ke-
lemen Árpád népművelő érdemelte ki 
ezt az elismerést. A Civis Honoratus-

díjat pedig posztumusz Márton Mihály 
plébános kapta.

2010. december 21-én rengetegen 
voltak kíváncsiak a százak tanácsá-
nak döntésére. Rákospalotáról hat, 
Pestújhelyről hét, Újpalotáról pedig 
három jelölés érkezett. A tanács tagjai 
a hagyományok szerint titkos sza-
vazással döntöttek a díjazottakról. A 
rákospalotaiak közül a legtöbb sza-
vazatot Juhász Sándor, az Ipartestü-
let korábbi elnöke, jelenlegi alelnöke 
kapta.

– Ez az elismerés, a szeretet elis-
merése, melyet az engem körülvevő 
barátoktól kaptam – mondta Juhász 
Sándor. – Azoktól az emberektől, 
akik nélkül én sem lehetnék az, aki 
vagyok. Ugyanis sosem tudtam olyat 
kérni, melyhez ne kaptam volna ele-
gendő segítséget ezektől a barátoktól.

Pestújhely díjazottja Páljános And-
rás, a Pestújhelyi Pátria Közhasznú 
Egyesület elnöke volt.

– A Kalendárium és a Civis 
Honoratus-díj olyan elismerésnek 
számítanak, mely közelebb hozza 
egymáshoz a kerületrészeket – mond-
ta Páljános András. – A Kalendárium 
révén alaposabban megismerhetjük a 
környezetünket, díj pedig visszajelzés 
azoknak, akik a környezet jobbításért 
dolgoznak. Az idei díjazott ugyan én 
vagyok, de ez az elismerés valójában 
a Pátria egyesületet illeti, melynek 
minden tagja sokat tett azért, hogy 
ma már Pestújhely is az élhető város-
részek közé tartozik.

Újpalotán idén minden a Bol-
dog Salkaházi Sára templomról és 
az egyházközségről szólt. A Civis 
Honoratus-díjra való jelölés is. A szá-
zak tanácsának mindössze azon kel-
lett gondolkodnia, hogy kit vagy kiket 
díjazzon: a templom építőjét, a plébá-
nost vagy magát az egyházközséget. 
Végül ez utóbbira szavaztak.

- Ez egy nagyon erős közösség, 
mely képes volt 40 évig nem feladni 
templomépítő álmát – mondta Gyula 
atya. – Ez a díj az első szeretet díja, 
mely ennek az álomnak a megvalósu-
lását jutalmazta.

2010-ben immár harmadik alka-
lommal ítélték oda a posztumusz 
Civis Honoratus-díjat. A kitüntetett 
ezúttal egy 1961-ben elhunyt fes-
tőművész és őstörténet-kutató volt. 
Zajti Ferenc 1919-től egészen a ha-
láláig Pestújhelyen élt. Kivéve, ha 
kutatásai miatt nem Indiában vagy 
Törökországban tartózkodott. Gan-
dhi és Kemal Atatürk közeli barátja 
azonban mindig Pestújhelyen érezte 
otthon magát. A posztumusz elisme-
rést unokái, Zajti Ferenc és Homor 
Istvánné vették át.

Riersch Tamás

ingyenesen használhatja majd. Az is-
kolai időszakban délelőtt oktatásokat 
szerveznek a pályára, délután pedig a 
lakosok is bemehetnek korcsolyázni. 
A pályát február 28-áig használhatják 
a kerületiek. 

Dr. Novák Ágnes elmondta, hogy 
a közintézményeknél alakítanának ki 
védett, fedett kerékpártárolókat. Véle-
ménye szerint a templomnál is kiépít-
hető védett kerékpártároló, hiszen az 
ide érkezők meg tudnának pihenni a 
templomkertben. Arra is kitért, hogy a 
kerület vezetése kerületi kerékpáros 
kiadvány kiadásában is gondolkodik. 

Forgalomszabályozás, 
erkélybeépítés

A fórumon szóba került a Késmárk 
utcai átmenő forgalom, amely nagy 
terhet ró Újpalotának erre a részére. A 
házak homlokzatával kapcsolatosan 
a lakók felvetették azt a problémát, 
miszerint az erkélyek berácsozása 
nem egységes, ezért a házak szedett-
vedett képet mutatnak. 

A Késmárk utca va lóban 
nagyforgalmú út – ismerte el a polgár-
mester, és elmondta, hogy a XVI. és a 
XV. kerület határán levő körforgalom 
miatt nőtt meg a forgalom. Ezt a köz-
lekedési koncepció átdolgozásával 
próbálják orvosolni, forgalomcsillapí-
tással megpróbálják csökkenteni az 
átmenő forgalmat. Hozzátette, hogy 
a 69-es villamos vonalának meghosz-
szabbításával és a végállomásnál 
parkoló kiépítésével megteremthető 
a lehetősége annak, hogy a közleke-
dők a tömegközlekedést válasszák 
az autózás helyett. Németh Tibor 
hozzátette, hogy a hivatal szorgal-
mazza körforgalom építését a Kés-
márk utca – Rákospalotai határút 
kereszteződésénél.

A lakótelepek beépítése országos 
probléma – hangsúlyozta Szántóné 
Pásztor Judit, az építési osztály ve-
zetője. Az erkélyek berácsozásához 
nem szükséges építési engedély, 
mint ahogyan a homlokzat színezé-
séhez sem, erről a lakóközösségek 
maguk döntenek. A színezést egyéb-
ként helyi rendeletekkel lehet szabá-
lyozni. Az egyéni erkélybeépítéshez 
a társasház közösségének is hozzá 
kell járulnia, ezért azt javasolja, hogy 
a ház közössége hozzon szabályokat 
a berácsozások kialakítására. 

me.

A KÖZÖSSÉG MEGVÁLASZTOTTA 
A SAJÁT DÍSZPOLGÁRAIT
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A XV. kerületi Önkormányzat ka-
rácsony közeledtével rendszeresen 
megajándékozza a rászoruló gyere-
keket. Ez az ajándékozás azonban 
eddig mindig felemásra sikerült, hi-
szen nem az ajándékozó ment el a 
rászorulókhoz, hanem azoknak kel-
lett az ajándékért a Városháza Dísz-
termébe mennie. A kerület jelenlegi 
vezetése úgy gondolta, hogy, miként 
a testületi üléseket, úgy a karácsonyi 
ünnepséget is ki kell vinni az em-

berek közé. Ennek szellemében az 
idei Városházi Karácsonyra nem a 
Polgármesteri Hivatalban, hanem a 
Csokonai Művelődési Központban 
került sor. A december 16-i rendez-
vény a művelődési ház kertjében 
kezdődött, ahol a kerületi egyházak 
képviseletében Fábián Sándor, a 
Rákospalotai Baptista Gyülekezet 
lelkésze, Vitai Attila, a Rákospalotai 
MÁV-telepi Jézus Szíve Plébánia 
esperes-plébánosa, Koroknai Tegez 

Ferenc, a Rákospalotai – Óvárosi 
Református Egyházközség lelkésze 
és Szabó András, a Pestújhelyi-Új-
palotai Evangélikus Egyházközség 
lelkésze köszöntötték az Adventet 
és az ünneplő gyermekeket. Ezt kö-
vetően meggyújtották a gyertyákat a 
koszorún, majd a színházteremben a 
Kolompos együttes „vette kezelésbe” 
a kerületi iskolák rászoruló diákjait. 
A zenekar híres arról, hogy bármi-
lyen összetételű közönséget képes 
elvarázsolni. Így történt ez a Cso-
konaiban is, ahol a zene és a dalok 
révén Karácsonyországba repítették 
a gyerekeket. Akik, ha már ilyen 
„messzire” utaztak, nem maradhat-
tak ajándék nélkül. Az önkormányzat 
ajándékcsomagjait László Tamás 
polgármester és a képviselő-testület 
néhány tagja osztották szét a meghí-
vottak között.

A Városházi Karácsonyt idén is 
sokan támogatták. Az összefogásnak 
pedig ezúttal leginkább a gyerekek 
örülhettek.

Riersch

A KARÁCSONY ELÉRT AZ EMBEREKHEZ

Az ünnepvárás minden család-
nál más és más. Van, ahol díszbe 
öltöztetik az emberek a házukat, és 
csak a külsőségekre adnak, van, 
ahol a lelküket is áthatja a kis Jézus 
várása. 

Szusza József, mint a Pestújhelyi 
Fiatalok egyik oszlopos tagja, immá-
ron harmadik alkalommal szervezte 
meg civilekkel, baráti társaságokkal, 
pestújhelyi lakosokkal közösen az 
adventi sokadalmat, melynek a város-
rész evangélikus gyülekezeti templo-
ma adott otthont.

– A Pestújhelyi Pátria Egyesület és 
a Pestújhelyi Közösségi Ház is mö-
génk állt, míg Szabó András lelkész úr 
nagy rugalmassággal fogadta a kez-
deményezésünket. Az ökumenikus 
rendezvényre évről évre mindenkit 
meghívunk, és mindenki felléphet, aki 
Pestújhelyen él, vagy a kerületrész-
hez kötődik, vagy csak egyszerűen 
szereti Pestújhelyet.

A rendezvényt megnyitó Páljános 
András a Pestújhelyi Pátria Egyesület 
elnöke arra buzdította a jelenlévőket, 
hogy ebben a rideg valós életben pró-
báljunk meg itthon egymásnak meleg-
séget átadni- teljesen mindegy, hogy 
ki milyen társadalmi rétegből való, ha 
egy helyen lakunk, akkor egymásért 
ki kell állnunk, ha úgy adódik. Igenis 
együtt kell ünnepelnünk, együtt kell 
nevelnünk a gyermekeinket, hogy 
jobbak legyenek nálunk. 

– Mi a régiektől még azt láttuk, hogy 
Pestújhelyen köszöntek egymásnak 
az emberek. Többek között ezt sze-
retnénk visszahozni, hogy ismerjék 
egymást az emberek, a szomszédok 
ne hidegüljenek el egymástól – mond-
ta a szervező. 

A program során kora délután 
Ürömről érkeztek vendégek, akik a 
helyi népzene iskola növendékei és 
kobzon, valamint tekerőlanton ját-
szottak karácsonyi dallamokat, míg a 
Pestújhelyi Általános Iskola 2. osztá-
lyos diákjai Szántóné Szilvi néni veze-
tésével kürtön, oboán, illetve furulyán 
adták elő műsorukat.

– A hagyományokat szeretnénk 
újra megteremteni. Amikor én még 
„pestújhelyis” voltam, akkor nagyon 
erős volt a zenei ráhatás az iskolában: 
énekkar működött, nagyon magas 
színvonalú volt a hangszeres képzés, 
ezért nagyon örültem ennek a prog-
ramnak. Szeretném, ha „divatba” tud-
nánk hozni ismét Pestújhelyen, hogy 
a művészeteknek ezen ága ne legyen 
kirekesztve, hanem inkább fejlődjön.

Fontos része ennek a sokadalomnak 
a szeretetvendégség. A sokféle fi nom-
ságot, a pogácsától a töpörtyűkrémes 
kenyéren keresztül a gyümölcskenyé-
ren át a kalácsig a helyiek sütötték és 
hozták kendőben, kosárban, hidegen 
vagy melegen, ahogyan azt kellett. 
Csikart a hideg, jól esett a tea és per-
sze a fi noman fűszerezett forralt bor is. 
Ám a program tetőpontja csak ezután 
következett: az élő betlehemet a helyi 
barátok csoportja szervezte meg. 

– Miután mi nem vagyunk szín-
játszók, sőt még amatőr színjátszók 
sem, ezért Szabó András evangélikus 
lelkész narrálta ezt a játékosan előa-
dott komoly történetet. 

Úgy érezzük, sikerült megérinteni 
azokat is, akik adventkor nemcsak 
vallási alapon ünnepelnek, hanem a 
szeretet jegyében is. Remélem, elér-
tük a célt – mondta elégedettséggel a 
hangjában Szusza József. Sz.J.

A SZERETET NAGY ÚR

AZ ÚJPALOTAI KATOLIKUS KÖZÖSSÉG
Újpalotán a karácsony többről 

szól, mint a szeretet ünnepéről. 
A lakótelepen (és közvetlen kör-
nyékén) élő katolikus közösség 
ugyanis mindent a decembernek 
köszönhet.

Újpalotán a kezdetektől fogva vol-
tak olyan emberek, akik az iskolák, 
óvodák, szolgáltató épületek mel-
lett a lelki megnyugvásnak is helyet 
szorítottak volna a házak között. Az 
egyházi statisztikák szerint a korábbi 
évtizedekben egy körülbelül 150-
200 fős közösség gyakorolta állandó 
rendszerességgel a vallását, ám a 
lakótelepen élő katolikusok számát 
ennél jóval többre lehetett taksálni. A 
hívek azonban templom híján kényte-
lenek voltak távolabbi egyházközsé-
geknél békére lelni. A helyzeten még 
az is csak némileg tudott enyhíteni, 
hogy az elmúlt években az újpalotai 
katolikusok vasárnaponként már az 
Újpalotai Közösségi Házban is imád-
kozhattak. Az imádságuk azonban 
nem volt hiába való, 2006. decem-
berében ugyanis letehették végre 
az új templom alapkövét. 2007-ben 
aztán dr. Erdő Péter bíboros Repcsik 
Gyula káplánt bízta meg az újpalotai 
egyházközség megszervezésével. A 
templom 2008. végére felépült, amit 
két évvel ezelőtt karácsonykor a bí-
boros ünnepélyes keretek között fel is 
szentelt. A közösség létszáma pedig 
két év alatt megsokszorozódott. Mára 

körülbelül 5-600 főt számlál, ami egy-
részt az újpalotai emberek közösség 
iránti vágyát, másrészt Gyula atya 
közösségépítő munkáját bizonyítja. 
A 2010. május 1-től már önállóan 
működő egyházközségben  nagyon 
aktív élet zajlik. Énekkar, gyermek 
és családi hittan, táborok, fi lmklub, 
gyerekműsorok teszik izgalmassá a 
közösség életét. Ennek eredménye, 
hogy a helyi lokálpatrióta emberek 
2010. decemberében az újpalotai 
egyházközségnek ítélték oda a Civis 
Honoratus díjat.

S maradva decembernél, 2010. de-
cember 26-án ismét egy jelentős mér-
földkőhöz érkezett a Boldog Salkaházi 
Sáráról elkeresztelt templom. Aznap 
ugyanis felavatták és felszentelték az 
egyházközség új orgonáját. Az ünnepi 
szentmisét dr. Paskai László bíboros, 
nyugalmazott érsek celebrálta. 

– Két év alatt sok szép dolog tör-
tént már a templomban – mondta kö-
szöntőjében Gyula atya, az újpalotai 
közösség vezetője. – Elkészült a ke-
resztutunk, és két szobrot – a Boldog-
ságos Szűzét és Szent Antalét – is 
felavathattuk. Én azonban ennél sok-
kal fontosabbnak tartom, hogy két év 
alatt olyan közösséggé formálódtunk, 
hogy már nem csak a templomban, 
hanem a civil életünkben is odafi gye-
lünk egymásra.

– Örömmel fogadtam el az újpalo-
taiak meghívását – mondta dr. Paskai 

László, a rendhagyó karácsonyi 
szentmisén. – December 26. ugyanis 
a Szent Család vasárnapja, és egy 
ilyen napon különösen fontos azért 
imádkozni, hogy egy fi atal egyház-
község minél előbb egy nagy család-
dá formálódjon.

Dr. Paskai László a mise kezdetén 
jelképesen nem csak az új orgonát, 
hanem a keresztutat, a két szobrot, 
és magát a közösséget is megáldotta. 
Ám, 2010 karácsonyának másnapján 
a fókuszban mégis csak az új orgona 
állt. A hangszert ennek megfelelően 
egy igazi „szakember”, Laufer István 
orgonaművész szólaltatta meg, aki-
nek koncertjén Nyíri János harsona-
művész közreműködött. Az eseményt 
szeretetünnepség zárta.

R.T.
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AUTÓSZERVÍZ
Karosszéria javítás biztosítási ügyintézéssel.

Kipufogó és kisebb javítások is.
Autóelektronika.

VIZSGÁZTATÁS 1 nap alatt.

Cím: XV. Obsitos u. 30.
Tel.: 306-9596, +36-70/392-4843

H-P: 8-17h

SZABÓ KÁROLY ÉS FIA!

A legkisebb munkától a lakásfelújításig.
s t s s ugulás el á ítás

0-24 h-ig.
Mobil: 06 30 713 782, Tel.: 3 604 434

HÁZTARTÁSI-GÉP SZERVIZ
Hûtô-, mosógép, tûzhely, TV,

DVD, mikró, porszívó javítása.

1152 Rákos út 76-78.
Tel.: 418-2676
Nyitva: 9–17-ig

KÁRPITOS MESTER
Kárpitos bútor javítása,

áthúzása asztalosmunkával,
olcsó szövetválasztékkal.

Ingyenes felmérés, szállítás.

Hívjon: 416-7412, +36-20-957-4391 Garbacz

TÉVÉ JAVÍTÁS
AZONNAL, HELYSZÍNEN
Villamosmérnök végzettséggel

GARANCIÁVAL!
Tel.: 06-20-542-3529

A R á k o s p a l o t a i  S z i l a s 
Néptáncegyüttes immár 13 eszten-
deje a kerület fő reklámhordozója. 
A hagyományőrző művészcsoport 
tagjai ugyanis nem csak a kerület-
ben, hanem más fővárosi, országos, 
sőt nemzetközi rendezvényeken 
is gyakori fellépőnek számítanak. 
Népszerűségüket csak növeli, hogy 
bár az együttes elsősorban Rákos-
palotához kötődik, azért a táncosok 
Pestújhelyen és Újpalotán is otthon 
érzik magukat. A Rákospalotai Szilas 
Néptáncegyüttes értékeket közvetít. 
De művészetükben nem csak a helyi 
értékek, hanem a Kárpát-medencei 
hagyományok is megjelennek. 

Az együttessel az ünnepi idő-
szakban is többször találkozhattak 
az érdeklődők. Advent idején pél-
dául felléptek azon a december 12-i 
jótékonysági koncerten is, melyet 
több más művész részvételével a 
vörösiszap károsultjainak javára ren-
deztek a Csokonai Művelődési Köz-
pontban. Az együttes aztán egy héttel 
később ismét az Eötvös utcai művelő-
dési ház vendégszeretetét élvezhette. 

December 19-én rendezték ugyanis a 
hagyományos karácsonyi műsorukat 
„Víg esztendő zárórája” címmel. Az év 
végi teltházas előadásnak pedig ismét 
nagy sikere volt. Az együttes gyer-
mek, ifjúsági és felnőtt csoportját is 
hatalmas ováció fogadta. A december 
19-i rendezvényen a Dűvő Népzenei 
Együttes szolgáltatta a talpalávalót. A 
Rákospalotai Szilas Néptáncegyüttes 
ugyanis kizárólag élő zenére szereti 
bemutatni a produkcióit.

Produkcióból pedig bőven akadt. 
A népzene- és néptánckedvelő kö-
zönség visai, karádi, nagyecsedi, 
szilágysámsoni, szucsángi és rába-
közi táncokat is láthatott. A táncosok 
kalauzolásával, hol egy mulatság 
közepette, hol pedig egy bornyú 
vásárban érezhették magukat. A 
ritmusos zenére művészi módon 
pattogó csizmás lábak dobbantá-
sai, illetve a közönség nem kevés-
bé ritmusos vastapsa pedig ismét 
azt jelezte, hogy a XV. kerületben 
még jól ismerik, és sokan szeretik a 
hagyományokat. 

R.T.

A KERÜLET CSIZMÁS NAGYKÖVETEI

KITŰNŐ A CSAPATSZELLEM
Először 2005-ben került fel a ma-

gyar női röplabdázás legfelső házá-
ba, az NB I-be a Palota Röplabda 
SC együttese, hogy azután egy év 
liftezést követően ismét a második 
vonalban üssék a labdát Szalayné 
Sebők Éva tanítványai. Az újabb for-
dulat 2008-ban következett be, ami-
kor a palotai hölgyek újfent kopogtat-
tak a felsőház ajtaján. Ez alkalommal 
azonban már nem átszállót váltottak; 
a 2010/2011-es bajnokságban már a 
harmadik, egymást követő, élvonal-
beli idényüket játszhatják a legjobbak 
között.

Viszonylag korán, már január 17-
én elkezdődik a tavaszi sorozat. A 
bajnokság második felvonása  előtt 
a sikerek fő részvényesével, az egy-
kor a világválogatottban is szerepelt 
Szalayné Sebők Évával, a palotai röp-
labdázás jelenével és közeljövőjével 
kapcsolatosan beszélgettünk.

– A 2008/2009-es bajnoki évben 
sikerült stabilizálnunk a helyünket a 
legjobbak között, s az elért 10. he-
lyet egy évvel később megismételtük 
– summázott Szalayné, aki civilben 
palotai őslakos és nem mellesleg 
két kis unoka boldog nagymamája. 
– A 2010 őszén elkezdődött harma-
dik, élvonalbeli sorozatunk nem úgy 
alakult, ahogyan azt optimális eset-
ben elképzeltük. Két játékosunkat is 
„elrabolták”, mi pedig még gondolni 
sem gondolhatunk arra, hogy netán 
máshonnan erősítsünk esetleges 
hiányposztjainkra.

– Konkrétan kikre figyeltek fel a 
nagy felvásárló hírében álló, élvonal-
beli klubok?

– A húsz éves Oláh Vivien átlagon 
felüli képességeit nem lehetett titok-
ban tartani, érte a Vasas SC és a BSF 

vezetői jelentkeztek be. Mivel Vivien 
egyetemista, és új egyesületében 
támogatják a tanulmányait, a délelőtti 
edzésekre nem kell járnia, így érthető, 
hogy elment a legjobb négy közé tar-
tozó VASAS-hoz ahol mindjárt a kez-
dő hatosban számoltak vele. A másik 
nagy veszteségünk a mindössze 
tizenhét esztendős, ugyancsak saját 
nevelésű Kolada Judit, akire a bajnok 
és kupagyőztes BSE vetette ki a háló-
ját. Ha ők ketten ebben a szezonban 
is minket erősítenek, úgy egészen 
biztosan az élvonal felsőházát jelentő 
Extraligában üthetnénk a labdát.

Szerencsére a csapaton belül 
igen jó az alaphangulat, s a kiváló 
közösségi szellemnek köszönhetően 
nem omlottunk össze. Van tartása az 
együttesnek, ami igen bíztató a jövőt 
illetően is.

– A 9-16. helyért a tavasz folyamán 
négy forduló eredményei döntik majd 
el a végső sorrendet. A PRSC milyen 
reményekkel lép pályára a helyosztók 
során?

– A csapat magja adott: Chován 
Ágnes, Keppel Barbara, az örökifjú 
csapatkapitány, Bodóné Balogh Be-
atrix, Valasik Marietta, Péter Krisz-
tina, Kása Enikő és Balogh Dorina 
vállalhatja a legtöbbet, de természe-
tesen a legtehetségesebb fi atalokkal 
is számolok egy-egy, komolyabb 
részfeladat megoldásánál. Csopor-
tunkban a Miskolc és a Kaposvár 
kiemelkedik a nyolc, érdekelt együt-
tes közül. Nekünk a Veszprém és az 
Eger lehet a legnagyobb riválisunk, 
míg egyetlenként a Kalocsát tudnám 
megnevezni, mint amelyik csapat 
egyértelműen gyengébbnek tűnik a 
többieknél. 

Jocha K.

Őze István neve immár 34 éve ösz-
szefonódik az UTE-val. A IV. kerületi 
klub igazgatója három évig az egye-
sület színeiben sportolt, majd a rang-
létrát végigjárva 1999-ben foglalta el 
a klubigazgatói széket. Azt azonban 
kevesebben tudják az 54 esztendős 
sportvezetőről, hogy a XV. kerület-
ben született, és élete összes nem 
munkával töltött részét Pestújhelyen 
töltötte.

– Rákospalotán, az Arany János 
utcában születtem, majd Pestújhelyre 
költöztünk, ahol mind a mai napig élek 
– mondta a sportvezető. – A Pestújhe-
lyi iskolában kezdtem a tanulmányai-
mat, majd az újpesti Könyves Kálmán 
Gimnáziumban érettségiztem.
Őze István, mint minden XV. kerüle-

ti gyerek, a legközelebbi uszodában, 
a Szőnyi úti BVSC-ben tanult meg 
úszni. A medencétől sportolóként sem 
szakadt el, csak az úszás mellé még 
négy másik sportágban is jártasságot 
szerzett. Tehetséges öttusázó volt, 

egy alkalommal még a junior világ-
bajnokságon is képviselte a magyar 
színeket, ám egy váratlan családi tra-
gédia véget vetett sportolói karrierjé-
nek. 1979-ben, az Újpesti Dózsában 
fejezte be a pályafutását, majd sor-
ban edzői, szakedzői és menedzseri 
képesítést szerzett. Civil életének 
minden percét az Újpestnél töltöt-
te, ha kellett, akkor szertáros volt, ha 
edzőként vagy szakosztályvezetőként 
számítottak rá, akkor is megállta a he-
lyét, és a hűségének 1999-ben meg is 
lett a jutalma: akkor ugyanis a patinás 
klub igazgatójává választották.

– Az elmúlt 11 év legnagyobb ered-
ményének azt tartom, hogy még min-
dig létezünk, és közel 3000 gyerek-
nek, fi atalnak biztosítunk rendszeres 
sportolási lehetőséget. A megváltozott 
finanszírozási viszonyok közepette 
ma már az utánpótlás-nevelés a fő 
profi lunk. Elsősorban ezen a terü-
leten jeleskedünk, de azért még ma 
is akadnak kiváló eredményeink. Én 

BUDAPESTÉRT DÍJAT KAPOTT

mindenképpen ide sorolnám, hogy 
az NB II-es focicsapatunk legtöbb 
tagja saját nevelésű játékos, akik 
nagy része ma már a nagycsapatban 
is rendszeresen szerephez jut. De 
említhetném még újdonsült világ-
bajnokunkat, Berki Krisztián tor-
nászt is, aki a londoni olimpián akár a 
legnemesebb érem megszerzésre is 
esélyes lehet.
Őze István szerint nem csak az ő 

életében, hanem a sport terén is erős 
összefonódás van a IV. és a XV. ke-
rület között.

– Több mint 300 XV. kerületi gyerek 
sportol az UTE valamelyik szakosztá-
lyában. Ennek köszönhetően a helyi 
önkormányzat, igaz csak évi 80.000 
Ft-tal, de támogatja a klubunkat. Re-
mélhetőleg 2011-ben ezen a területen 
is változások lesznek, hisz a 125 éves 
újpesti klub a jövőben is sportolási 
lehetőséget kíván biztosítani a XV. 
kerületi gyerekeknek. De említhetném 
még az öttusázóinkat is, akik immár 
hosszú évek óta itt készülnek a kerü-
letben. A fő bázisuk a Kolozsvár utcai 
iskola, ahol minden, a tanuszoda, a 
tornaterem és a konditerem is a ren-
delkezésükre áll. 
Őze István eddigi szakmai munká-

jának elismeréseképpen november 
17-én, a Budapest egyesítésének 
137. évfordulóján rendezett fővárosi 
ünnepségen Tarlós István főpolgár-
mestertől a Budapestért díjat vehette 
át.

– Természetesen nagyon büszke 
vagyok erre az elismerésre, de úgy 
érzem, ez nem csak engem illet, ha-
nem azt a kollektívát is, amely nap, 
mint nap az UTE-ban és az UTE-ért 
dolgozik. Ugyanakkor egy ilyen elis-
merés visszajelzés is az ember szá-
mára, hogy érdemes a nehéz körül-
mények ellenére is tovább dolgoznia.

R.

AZ ÉRSZŰKÜLET ELLEN TENNI KELL
AZ ÚJ ELJÁRÁS
már  elérhető  Budapest
XV. kerületében is gok zsibbadhatnak, görcsölhetnek. 

Súlyosabb esetben a láb ujjain, a 
sarkon vagy a lábszáron sebesedés 
keletkezik, ami erős fájdalommal 
jár. Ez már a végtag elvesztésével 
is járhat. Magyarországon a rok-
kanttá válók 17-18%-a e betegség 
áldozataiból kerülnek ki. Dr. Khaled 
Nashwan orvos- feltaláló találmánya 
a szervezetet mellékerek képzésé-
re serkenti infra-, ultra és hallható 
hang kibocsájtásával. E nagyszerű 
készülékkel elvégzendő kezelés 20 

A vizsgálat és a kezelés is 
fájdalommentes

Az emberi élet egyik alapfel-
tételét biztosító vér tárolását és 
szállítását az érrendszer végzi. A 
szív által kipumpált vér az artériák-
ba kerül. A verőerek egyre kisebb 
erekre oszlanak, majd legvégül 
hajszálerekre, ezeken át történik a 
vérben levő oxigén és a tápanya-
gok leadása a test sejtjeihez. Az 
érhálózat teljes hossza mintegy 
100.000 km. Az érrendszert több 
betegség is megtámadhatja. Az 
érfal megvastagodhat, rugalmas-
sága csökkenhet, a belső érke-
resztmetszete vagy jelentősen 
kitágulhat vagy gyakrabban ösz-
szeszűkülhet, ha a falában me-
szesedése keletkezik. A verőér 
elmeszesedése következtében 
az ellátott testrész vérkeringése 
csökken, esetleg teljesen megszű-
nik, ami által az egyes szervekben 
(agy, szív, végtagok) átmeneti 
vagy végleges károsodás, szövet-
elhalás jöhet létre. 

Az alsó végtagon kialakuló 
érszűkület tünete a járáskor bizo-
nyos távolság megtétele után a 
lábszár izomzatban fájdalom, mely 
pihenésre átmenetileg szűnik, 
emiatt kirakatnéző betegségnek 
is nevezik. A láb bőrének színe 
sápadttá, hideggé válhat, végta-

napon keresztül naponta egy-egy 
30 perces kezelést vesz igénybe. 
Az eljárásért a sebész-feltaláló 
több mint 30 nemzetközi nagydíjat 
nyert el, 2010. év nyarán Szlové-
nia aranyérmét nyerte el. A keze-
lés előtt és után is orvosi vizsgálat 
történik. A rizikófaktorok kiiktatása 
az egyik fontos állomás, ezért 
fontos tennivaló a vérnyomás és 
a koleszterinszint, valamint a cu-
korbetegek esetében a vércukor 
rendszeres ellenőrzése és szinten 
tartása. Továbbá ajánlott a rend-
szeres mozgás, mely minimum 
napi fél órás sétát jelent. Elen-
gedhetetlen a sok folyadék és az 
állati zsiradékban szegény étrend, 
valamint a dohányzás elhagyá-
sa. Az érszűkület kialakulásához 
hozzájárul a stressz is, az életkor 
növekedése és a családi halmo-
zódás (örökletes). A másik fontos 
állomás minél előbb orvosi vizsgá-
laton és esetlegesen kezelésen át 
kell esni, amíg lehet tenni az alat-
tomos betegség ellen. A díjnyertes 
eljárás, a Nashwan-Parasound ké-
szülék már minden nagyvárosban 
megtalálható. A rendelők minden 
önkéntes egészségbiztosítással 
kapcsolatban állnak.
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